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RODZICE NA BALU MORSY - MARKA SKOKÓWGMINA MA CZYM SIĘ POCHWALIĆ
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„Tylko że żaden kolor nie jest raz na zawsze.  
Kolor to ruch, jak wszystko.”

(Wiesław Myśliwski, Traktat o łuskaniu fasoli)
Fot. Wiesława Paczyńska, Pawłowo Skockie
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Katalog spraw, które będą 
najważniejsze w następnej 
kadencji samorządu

Burmistrz Tadeusz Kłos spotkał się we wtorek 27 lutego z sołty-
sami sołectw Gminy Skoki. Spotkanie było poświęcone najważniej-
szym zadaniom Gminy na nadchodzącą kadencję.

Burmistrz Tadeusz Kłos przedstawił pakiet 25 zadań, które wymaga-
ją rozwiązania, a które są podnoszone w trwającej już kampanii wybor-
czej przed wyborami samorządowymi, zaplanowanymi na 7 kwietnia 
2024 roku.

Już podczas poprzedniego spotkania z sołtysami omawiana była 
kwestia przywrócenia funduszu sołeckiego. Rada Miejska Gminy Skoki 
podjęła w tej sprawie wiążącą uchwałę podczas sesji 6 lutego.

Temat funduszu sołeckiego został szczegółowo omówiony przez za-
równo burmistrza, jak i Kingę Pilną, kierownika Referatu Gospodarki 
Komunalnej i Rolnictwa UMiG w Skokach. Wydzielenie funduszu w wy-
sokości 1 mln złotych powoduje, że ta kwota zostanie zdjęta z plano-
wanych wydatków inwestycyjnych Gminy Skoki. Przypomnieć należy 
również, że środki przeznaczone z tego funduszu dla sołectw mogą być 
wydatkowane wyłącznie na realizację zadań własnych Gminy, które 
służą poprawie warunków życia mieszkańców i są zgodne ze strategią 
rozwoju Gminy. Należą do nich m.in.: 

• ład przestrzenny, gospodarka nieruchomościami, ochrona śro-
dowiska i przyrody oraz gospodarka wodna; utrzymanie, remont 
i budowa gminnych dróg, ulic, mostów, placów oraz organizacji ruchu 
drogowego; wodociągi i zaopatrzenie w wodę, kanalizacja, usuwanie 
i oczyszczanie ścieków komunalnych, utrzymanie czystości i porząd-
ku oraz urządzeń sanitarnych, wysypisk i unieszkodliwianie odpadów 
komunalnych, zaopatrzenie w energię elektryczną i cieplną oraz gaz; 
działalność w zakresie telekomunikacji; lokalny transport zbiorowy; 
ochrona zdrowia; pomoc społeczna, w tym  funkcjonowanie ośrodków 
i zakładów opiekuńczych; wspieranie rodziny i systemu pieczy zastęp-
czej; gminne budownictwo mieszkaniowe; edukacja publiczna; obszar 
kultury, w tym funkcjonowanie bibliotek gminnych i innych instytucji 
kultury oraz ochrona zabytków i opieka nad zabytkami; kultura fizycz-
na i turystyka, tereny rekreacyjne i urządzenia sportowe; targowiska 
i hale targowe; zieleń gminna i zadrzewienia; cmentarze gminne; po-
rządek publiczny i bezpieczeństwo obywateli, ochrona przeciwpożaro-
wa i przeciwpowodziowa; utrzymanie gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej oraz obiektów administracyjnych; po-
lityka prorodzinna, w tym zapewnienia kobietom w ciąży opieki 
socjalnej, medycznej i prawnej; wspieranie i upowszechnianie 
idei samorządowej; promocja gminy; współpraca i działalność na 
rzecz organizacji pozarządowych oraz podmiotów działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie; współpraca ze społeczno-
ściami lokalnymi i regionalnymi innych państw.

Ustawa, regulująca funkcjonowanie funduszu sołeckiego, daje 
możliwość grupowania środków poszczególnych sołectw dla re-
alizacji jednej inwestycji.

Burmistrz Tadeusz Kłos zamierza spotkać się w najbliższym 
czasie z mieszkańcami sołectw dla omówienia konkretnych spraw 
dotyczących ich miejscowości.

16 marca zaplanowane jest spotkanie sołtysów z terenu gminy 
z okazji przypadającego 11 marca Dnia Sołtysa.

Franciszek Szklennik

fot. Karolina Stefaniak
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68. sesja Rady Miejskiej  
Gminy Skoki 

6 lutego odbyła się 68. sesja Rady Miejskiej Gminy Skoki. 
Podjęto 12 uchwał oraz przyjęto sprawozdanie za rok 2023 
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszcze-
gólnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowa-
dzonych przez Gminę Skoki. 

Wyrażano zgodę na pokrycie części kosztów gospodaro-
wania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepo-
chodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

Z przeprowadzonej analizy finansowej opłat wynika, iż pozy-
skane środki od właścicieli nieruchomości z opłaty za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi są niewystarczające na pokrycie 
kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami. 

Wprowadzano zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok:

- zaplanowano dochody 25 760,00 zł z refundacji kosztów do-
tacji przedszkolnej ponoszonej przez Gminę Skoki na dzieci będą-
ce mieszkańcami Gminy Kłecko a uczęszczającymi do Przedszko-
la Publicznego „Tęczowa Łąka” w Jabłkowie;

- zaplanowano 132 000,00 zł, które zgodnie z umową podpisa-
ną z Narodowym Funduszem Zdrowia przekazane zostaną gmi-
nie na dofinansowanie programu polityki zdrowotnej pn. „Pro-
filaktyka i wczesne wyrywanie osteoporozy dla mieszkańców 
Gminy Skoki na lata 2023 – 2025”;

- wprowadzono dochody 1 500,00 zł z planowanej wypłaty do-
datków gazowych dla mieszkańców gminy; 

- w związku z przyznaniem Gminie Skoki dofinansowania ze 
środków Rządowego Funduszu Polski Ład - Program Inwestycji 
Strategicznych na realizację zadania pn. „Modernizacja oświetle-
nia na terenie gminy Skoki”, zaplanowano dochody w wysokości 
1 471 360,00 zł;

- w związku z zaakceptowaniem przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu zmiany 
harmonogramu realizacji przedsięwzięcia w ramach Programu 
Priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie”, zwiększono o 202 480,80 zł 
planowane dochody ze środków niewykorzystanych w 2023 
roku;

- zmniejszono o 81 423,43 zł dochody przyznane gminie z do-

finansowania ze środków Rządowego Programu Odbudowy Za-
bytków na realizację zadania pn. „Przebudowa ze zmianą sposobu 
użytkowania budynku gospodarczego na zaplecze Biblioteki Pu-
blicznej w Skokach”. W wyniku przeprowadzonego postępowania 
przetargowego wartość zadania, a tym samym wartość przyzna-
nego dofinansowania ulega zmniejszeniu. Kwota dofinansowania 
po zmianie to 547 854,30 zł;

- zwiększono o 400 000,00 zł wydatki planowane na realiza-
cję zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja Stacji Uzdatniania 
Wody w Roszkówku”;

- zmniejszono o 65 000,00 zł wydatki planowane na „Opraco-
wanie dokumentacji przebudowy kanalizacji podciśnieniowej na 
grawitacyjną” z uwagi na rezygnację z realizacji zadania w roku 
bieżącym;

- w związku z planowanym ubieganiem się o dofinansowanie 
budowy ścieżki pieszo - rowerowej na odcinku Sława Wielko-
polska - Skoki ze środków Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wo-
jewódzkich w Poznaniu zmniejszono o 1 283 000,00 zł wydatki 
planowane na realizację zadania pn. „Zrównoważona mobilność 
miejska w Metropolii Poznań - Etap I: Rozbudowa drogi woje-
wódzkiej nr 196 poprzez budowę ścieżki rowerowej na odcinku 
Sława Wielkopolska – Skoki”;

- zaplanowano nowe zadanie inwestycyjne pn. „Rozbudo-
wa drogi wojewódzkiej w 196 poprzez budowę ścieżki pieszo 
- rowerowej na odcinku Sława Wielkopolska - Skoki, o wartości 
2 113 455 zł. Środki te stanowią planowany wkład własny gminy 
w realizację zadania oraz koszty dokumentacji projektowej,

- o 100 000,00 zł zwiększono wydatki planowane na odszkodo-
wania za nieruchomości przejęte pod budowę dróg publicznych;

- w związku z koniecznością remontu dróg gminnych o na-
wierzchni gruntowej zwiększono o 145 000,00 zł wydatki plano-
wane na zakup kruszywa oraz o 30 000,00 zł wydatki na równa-
nie dróg i ścinkę poboczy;

- zwiększono o 80 000,00 zł wydatki planowane na realizację 
zadania pn. „Budowa ścieżki pieszo – rowerowej pomiędzy Re-
jowcem a Sławą Wielkopolską - wykonanie dokumentacji pro-
jektowej wraz z uzyskaniem pozwolenia na budowę - w przepro-
wadzonym postępowaniu zakupowym cena najniższej złożonej 
oferty przewyższa środki zabezpieczone w budżecie na to zada-
nie;

- o 26 000,00 zł zwiększono planowane wydatki na „Budowę 
ciągu komunikacyjnego pomiędzy ulicą Parkową a Turystyczną 
w Skokach, tj. na pełnienie nadzoru inwestorskiego branży dro-
gowej /22 000,00 zł/ oraz pełnienie nadzoru archeologicznego 
/4 000,00 zł/;

- w związku z trwającą oceną złożonego przez Gminę Skoki 
wniosku o grant na zadanie pn. „Gmina Skoki cyberbezpiecznym 
samorządem w ramach konkursu grantowego Cyberbezpieczny 
Samorząd” zwiększono o 204 630,00 zł wydatki stanowiące kosz-
ty niekwalifikowalne inwestycji (podatek vat). W celu otrzymania 
grantu oraz realizacji zadania gmina zobligowana jest zabezpie-
czyć środki finansowe na wkład własny oraz koszty kwalifikowa-
ne. Szacunkowa wartość zadania – 1 094 324,85 zł, wnioskowane 
dofinansowanie – 818 519,95 zł w tym:

- środki UE – 687 557,41 zł

- środki budżetu państwa – 120 962,55 zł
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- wkład własny 71 175,05 zł

- koszty niekwalifikowalne (VAT) – 204 629,85 zł.

- w związku z planowanym ubieganiem się o pozyskanie ze-
wnętrznych środków finansowych zaplanowano 12 000,00 zł na 
opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania „Moderniza-
cja toalet w budynku Urzędu Miasta i Gminy Skoki - dostosowa-
nia do potrzeb osób niepełnosprawnych”;

- zaplanowano wydatki w wysokości 25 760,00 zł z refundacji 
kosztów dotacji przedszkolnej ponoszonej przez Gminę Skoki na 
dzieci będące mieszkańcami Gminy Kłecko a uczęszczającymi do 
Przedszkola Publicznego „Tęczowa Łąka” w Jabłkowie;

- przeniesiono wydatki bieżące planowane na odbiór i zagospo-
darowanie odpadów komunalnych w wysokości 25 000,00 na wy-
nagrodzenie osoby zajmującej się obsługą Punktu Selektywnego 
Odpadów Komunalnych;

- w ramach wydatków na utrzymanie zieleni o 20 000,00 zł 
zmniejszono wydatki bieżące (zakup drzew, krzewów, usługi 
koparko-ładowarki) środki te zostały przeniesione na zakup ko-
siarki bijakowej w wysokości 5 000,00 zł oraz na zakup traktorka 
ogrodniczego – 40 300,00 zł,

- o 202 480,80 zł zwiększono wydatki planowane na udzielenie 
dotacji mieszkańcom gminy ze środków Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na re-
alizację Programu Priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie”;

- zaplanowane 40 000,00 zł na opracowanie dokumentacji do 
wniosku o dofinansowanie instalacji OZE na gminnych budyn-
kach użyteczności publicznej; 

- w związku z pozyskaniem dofinansowania ze środków Rządo-
wego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 
(edycja 9 - Rozświetlamy Polskę) zaplanowano 1 839 200,00 zł 
na realizację zadania pn. „Modernizacja oświetlenia na terenie 
gminy Skoki”. W ramach zadania planuje się wymianę około 960 
nieenergooszczędnych opraw na oprawy oświetleniowe LED 
na terenie gminy. Celem inwestycji jest poprawa efektywności 
energetycznej poprzez obniżenie energochłonności oświetlenia, 
a także kosztów z tym związanych. Szacunkowa wartość zada-
nia: 1 839 200,00 zł, kwota dofinansowania przyznana w pro-
mesie wstępnej: 1 471 360,00 zł, wkład własny Gminy Skoki: 
367 840,00 zł; 

- przeniesiono wydatki bieżące 2 800,00 zł na dzierżawę grun-
tu od PKP w celu korzystania z sieci wodociągowej;

- w związku z ubieganiem się o dofinansowania ze środków 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego, 
w ramach konkursu „Kulisy kultury” na realizację zadania pn. 
„Bliżej kultury. Poprawa warunków funkcjonowania sali lustrza-
nej Biblioteki Publicznej w Skokach - etap II: modernizacja sufitu”, 
zaplanowano wydatki w wysokości 250 000,00 zł na realizację 
zadania. W ramach inwestycji planuje się wymianę sufitu i oświe-
tlenia, montaż klimatyzacji oraz kurtyn materiałowych zasłania-
jących okna; szacunkowa wartość zadania: 250 000,00 zł, wniosko-
wana dotacja: 150 000,00 zł, wkład własny gminy: 100 000,00 zł;

- zaplanowano 8 000,00 zł na roboty remontowe na terenie 
przylegającym do świetlicy wiejskiej w Bliżycach;

- przeniesiono zadanie pn. „Budowa placu zabaw w Kuszewie”, 
w kwocie 160 000,00 zł z rozdziału 92109 - Domy i ośrodki kul-
tury, świetlice i kluby do rozdziału 92695 - Pozostała działalność;

- zaplanowano 32 000,00 zł na zakup kserokopiarki kolorowej 
- konieczność zakupu nowej kserokopiarki wynika z wysokich 
kosztów wymiany części eksploatacyjnych w drukarce użytko-
wanej w Urzędzie;

- w związku z koniecznością odbioru odpadów komunalnych od 
mieszkańców gminy w miesiącu styczniu i lutym br. przez firmę 
odbierającą odpady na podstawie oświadczenia o skorzystaniu 
z prawa opcji/ w związku z odwołaniem od wyniku postępowa-
nia przetargowego do Krajowej Izby Odwoławczej / zwiększono 
o 470 000,00 zł planowane wydatki na odbiór i zagospodarowa-
nie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu 
gminy. 

Wprowadzono zmiany w Wieloletniej Prognozie Finanso-
wej na rok 2024-2038. 

Przystąpiono do sporządzenia planu ogólnego miasta i gmi-
ny Skoki. 

Zmiana ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzen-
nym oraz zmiana niektórych innych ustaw wprowadziła szereg 
zmian w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzen-
nym, które między innymi zobowiązują samorządy gminne do 
sporządzenia i uchwalenia nowego aktu prawa miejscowego, tj. 
dokumentu planistycznego pn. „Plan ogólny gminy”. Plan ogólny 
zastąpi obecne studium uwarunkowań i kierunków zagospoda-
rowania przestrzennego miasta i gminy Skoki, które będzie obo-
wiązywało do dnia 31 grudnia 2025 r. Zatem plan ogólny należy 
uchwalić do końca 2025 r. Nieuchwalenie planu ogólnego w ww. 
terminie spowoduje, że gmina od dnia 1 stycznia 2026 r. straci 
możliwość wydawania decyzji o warunkach zabudowy i uchwala-
nia miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Ze 
względu na czasochłonną i wieloetapową procedurę planistycz-
ną związaną z uchwaleniem planu ogólnego, zasadnym było pod-
jęcie przez Radę Miejską Gminy Skoki uchwały o przystąpieniu 
do jego uchwalenia.

Podjęto miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego część miejscowości Skoki w rejonie ulicy Anto-
niewskiej i Leśnej. 

Plan obejmuje obszar około 60 ha. W ramach planu wyznaczo-
no przeznaczenie terenów: zabudowy mieszkaniowej oraz miesz-
kaniowo-usługowej, teren usług, zabudowy zagrodowej, tereny 
wód powierzchniowych śródlądowych, tereny lasów, tereny 
zieleni naturalnej, teren zieleni urządzonej, tereny dróg dojazdo-
wych, tereny komunikacji drogowej wewnętrznej, teren komuni-
kacji pieszo-rowerowej. 
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Zmieniono miejscowy plan zagospodarowania przestrzen-
nego obejmującego część miejscowości Roszkówko. 

Plan obejmuje obszar około 5,7 ha. Ustalono przeznaczenie te-
renów: usług, zabudowy zagrodowej, komunikacji drogowej we-
wnętrznej, drogi dojazdowej. 

Wyrażono zgodę na zbycie nieruchomości położonej w Sławicy 
w rejonie ulicy Spacerowej - nieruchomość oznaczona geodezyj-
nie jako działka nr 5/118, położona jest w Sławicy w rejonie ulicy 
Spacerowej i stanowi własność Gminy Skoki. Działka ze względu 
na kształt, wielkość i położenie nie może zostać zagospodarowa-
na jako odrębna nieruchomość. Działka przeznaczona zostanie 
do zbycia na rzecz właściciela nieruchomości przyległej. 

Wyrażono zgodę na oddanie w dzierżawę na czas nieozna-
czony nieruchomości położonej w Kuszewie. 

Działka nr 55/2 położona jest w Kuszewie i stanowi własność 
Gminy Skoki i wchodzi w skład gminnego zasobu nieruchomości. 
Działka wymieniona w uchwale objęta była umową dzierżawy, 
która obowiązywała do 1.09.2021 r.

Wyrażono zgodę na wynajęcie na czas nieoznaczony lo-
kalu użytkowego w budynku numer 9C przy ulicy Kościelnej 
w Skokach oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy. 

Dotychczasowy najemca pomieszczeń znajdujących się w bu-
dynku przy ul. Kościelnej 9C zwrócił się z wnioskiem o przedłuże-
nie umowy najmu. Lokal wykorzystywany jest na cele prowadze-
nia działalności z zakresu diagnostyki laboratoryjnej, polegającej 
na prowadzeniu medycznego laboratorium diagnostycznego oraz 
na prowadzeniu punktu pobrań materiału diagnostycznego do 
badań laboratoryjnych.

Wyrażono zgodę na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 
w budżecie Gminy Skoki w roku 2025. 

Fundusz sołecki to pieniądze w budżecie gminy zagwarantowa-
ne dla sołectwa na realizację przedsięwzięć, które są zadaniem 

własnym gminy, służą poprawie warunków i jakości życia miesz-
kańców wsi i są zgodne ze strategią rozwoju gminy. Ponadto 
środki funduszu mogą być przeznaczone na pokrycie wydatków 
na działania zmierzające do usunięcia skutków klęski żywioło-
wej. Celem wyodrębnienia w budżecie środków przeznaczonych 
na fundusz sołecki jest pobudzenie aktywności społeczności 
wiejskiej.

Ustalono wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych oraz dla kandyda-
tów na strażaka ratownika ochotniczych straży pożarnych. 

Wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala się nie rzadziej niż 
raz na 2 lata. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy Skoki za 
udział będzie wynosić:

1) w działaniu ratowniczym lub akcji ratowniczej w wysokości 
38,00 zł za każdą rozpoczętą godzinę,

2) w szkoleniu lub ćwiczeniu w wysokości 20,00 zł za każdą 
rozpoczętą godzinę,

3) w zabezpieczeniu obszaru chronionego właściwej jednostki 
ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej, określonego 
w powiatowym planie ratowniczym w wysokości 20,00 zł za każ-
dą rozpoczętą godzinę,

4) w pokazach wykonywania kwalifikowanej pierwszej pomocy 
w wysokości 30,00 zł za każdą rozpoczętą godzinę.

Dla kandydatów na strażaków ratowników ochotniczej straży 
pożarnej z terenu Gminy Skoki, który uczestniczył w szkoleniu 
podstawowym przygotowującym do bezpośredniego udziału 
w działaniach ratowniczych ustalono wysokość ekwiwalentu 
w wysokości 20,00 zł za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia.

Ekwiwalent pieniężny nalicza się za każdą rozpoczętą godzinę 
liczoną od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży po-
żarnej lub gotowości do wyjazdu w celu realizowania zabezpie-
czenia obszaru chronionego właściwej jednostki ratowniczo-ga-
śniczej Państwowej Straży Pożarnej, określonego w powiatowym 
planie ratowniczym, bez względu na liczbę wyjazdów w ciągu 
jednej godziny, a w przypadku kandydata na strażaka ratownika 
OSP - za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia. Uchwała wchodzi 
w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzę-
dowym Województwa Wielkopolskiego. 

Przystąpiono do realizacji Programu „Korpusu Wsparcia 
Seniorów” na rok 2024 i przyjęcia Programu Osłonowego 
„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024. 

Jest to kontynuacja programu realizowanego w 2023 r. Wów-
czas do seniorów trafiło 49 opasek. Podjęta uchwała umożliwi 
sfinansowanie abonamentu systemu łączności, gwarantując bez-
płatne użytkowanie opasek dla osób w wieku 60+. 

Podczas sesji wręczono skockim władzom samorządowym zło-
ty medal imienia Jana Kilińskiego wraz z odznaką i okolicznościo-
wym dyplomem, przyznany przez Prezydium Zarządu Rzemiosła 
Polskiego w Warszawie. Odznaczenie zostało wręczone przez 
przedstawicieli Cechu Rzemieślników, Kupców i Przedsiębior-
ców z Murowanej Gośliny. 

Katarzyna Przybysz 
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- Mam świadomość, że może powinniśmy o tym wszystkich, 
co się dokonało, mówić szerzej, inaczej, szybciej – dodał bur-
mistrz.

Kinga Pilna, kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
i Rolnictwa, poinformowała sołtysów o środkach przyznanych 
poszczególnym sołectwom oraz o bieżących zadaniach jednostek 
pomocniczych Gminy. Zwróciła uwagę na potrzebę szczególnej 
dbałości w formalnym wydatkowaniu przyznanych środków i ko-
nieczność rozliczania ich zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
Większe zakupy powinny być zgłaszane do urzędu miasta i gminy, 
aby ten mógł złożyć stosowne zamówienie.

Dr inż. Krzysztof Mańka, kierownik Referatu Ochrony Środo-
wiska, przypomniał o trwających kontrolach w zakresie gospo-
darki ściekami. Zgodnie z wolą ustawodawcy urząd jest zobowią-
zany do przeprowadzenia takiej kontroli, która polega m.in. na 
sprawdzeniu dokumentacji finansowej i umów. Na terenie miasta 
i gminy zarejestrowano ponad 2300 szamb i zbiorników.

Urząd, w oparciu o uchwałę rady miejskiej, realizuje w dalszym 
ciągu nabór wniosków na dofinansowanie zakupu zbiorników dla 
gromadzenia deszczówki. Osoby zainteresowane uzyskaniem 
dotacji w maksymalnej wysokości 600,00 zł mogą zgłaszać się 
z wnioskami do urzędu do 1 marca. Program obejmuje zakup 
zbiorników o pojemności minimum 200 litrów wody. Gmina Skoki 
zwiększyła trzykrotnie wysokość środków na ten cel.

Gmina Skoki jest dziś liderem w powiecie wągrowieckim 
w zakresie ilości przyjętych i zrealizowanych wniosków w ramach 
Programu Priorytetowego Czyste Powietrze. Do 31 grudnia 
2023 roku przyjęto 352 wnioski i zrealizowano 177 z nich. Dzięki 
temu mieszkańcy miasta i gminy uzyskali 2 400 083,00 zł dofi-
nansowania. Krzysztof Mańka przypomniał także, że pojawiły się 
firmy bezprawnie powołujące się na WFOŚiGW oraz UMiG, któ-
re oferują swoje usługi w ramach realizacji programu. W imieniu 
UMiG sprawy te koordynuje nieodpłatnie Stanisław Kida, a urząd 
nie udzielił żadnych innych pełnomocnictw w tym zakresie.

Już niedługo zacznie działać „Samoobsługowy PSZOK”. Urząd 
Miasta i Gminy wprowadził tzw. karty PSZOK-u, których wydano 
do tej pory ponad 3 tysiące. To spowodowało, że przerwany zo-
stał napływ odpadów komunalnych spoza miasta i gminy. W celu 
ułatwienia mieszkańcom kwestii oddawania odpadów wprowa-
dzony zostanie system całodobowej możliwości oddawania ich. 
Służyć temu będzie specjalna aplikacja powiązana z kartą PSZOK.

CO SIĘ JUŻ ZDARZYŁO W LATACH 2019 – 2023?
TYLE WYDALIŚMY NA INWESTYCJE W TRAKCIE KADENCJI:
Łączne wydatki inwestycyjne 2019-2023 r. – 50 879 666,71 zł
2019 rok – 9 426 208,13 zł
2020 rok – 5 307 254,24 zł
2021 rok – 6 212 773,66 zł
2022 rok – 9 311 783,53 zł
2023 rok – 20 621 647,15 zł

DROGI, CHODNIKI, MOSTY
2019 rok
Budowa odcinka ul. Polnej przy budynkach komunalnych i so-
cjalnym, budowa chodników i montaż oświetlenia – koszt zada-
nia – 753 454,15 zł.

Urząd

To nie był stracony czas

25 stycznia podczas spotkania burmistrza Tadeusza Kłosa 
z sołtysami przedstawione zostały najważniejsze inwesty-
cyjne Gminy Skoki w ciągu kończącej się kadencji samorządu. 
Gmina wydatkowała ponad 50 mln złotych ze środków pozy-
skanych i pochodzących z dochodów własnych.

- Przedstawimy Państwu najważniejsze inwestycje, które zo-
stały zrealizowane i na które było nas stać. Słyszymy niejedno-
krotnie, że nic się u nas nie dzieje, że w innych gminach jest pod 
tym względem lepiej, że Skoki nie wykorzystują swoich możliwo-
ści i potencjału. To, co zaprezentujemy Państwu było możliwe 
dzięki sprawności kierownictwa urzędu, rady miejskiej i doskona-
le przygotowanych do swoich zadań urzędników i kierowników 
jednostek organizacyjnych, a także Was, jako szefów jednostek 
pomocniczych samorządu oraz aktywnych i gotowych zawsze do 
działania mieszkańców – powiedział burmistrz Tadeusz Kłos. – 
Działaliśmy w warunkach przedłużonej kadencji, pracowaliśmy 
w rygorach pandemii i sytuacji kryzysowej wywołanej wojną 
w Ukrainie. Nikt nie czynił z tego alibi do zaniechania czegokol-
wiek. Jeśli samorząd decydował się na poważne inwestycje, to 
z myślą o ich skutkach za kilka lub kilkanaście lat, a nie dla doraź-
nych i chwilowych efektów.

Według burmistrza Gmina Skoki realizuje najpotrzebniejsze 
oczekiwania mieszkańców. Do rozwiązania są kwestie wynika-
jące z dynamicznego rozwoju budownictwa mieszkaniowego, 
a z tym wiążą się ustawowe zobowiązania Gminy w kwestii za-
opatrzenia w wodę, budowy dróg, odprowadzenia ścieków, droż-
ność sieci gazowniczej. Pojawienie się nowych mieszkańców 
stawia przed urzędem i samorządem zadania związane z dostęp-
nością żłobków, przedszkoli i szkoły, a także wykorzystanie tego 
zaplecza poza godzinami ich pracy.

Wbrew głoszonym opiniom miasto i gmina nie będzie wielkim 
ośrodkiem przemysłowym, ponieważ nie ma ku temu warunków, 
a dodatkowo stanowiłoby to zagrożenie dla walorów przyrodni-
czych gminy. Atrakcyjność Skoków, jako miejsca zamieszkania, 
oceniana jest możliwościami komunikacyjnymi z dużymi miasta-
mi, cenami za usługi komunalne, wysokością podatków lokalnych, 
dostępnością do dóbr kultury, warunkami do uprawiania sportu, 
turystyki i rekreacji. Te kwestie nie są dla urzędu i samorządu 
drugoplanowe – odbiorcami tych działań są od wielu lat miesz-
kańcy sąsiednich miast i gmin.



Dofinansowanie ze środków Gminy Skoki do remontu dróg 
powiatowych – 1 387 125,82 zł w tym: rozbudowa ul. Anto-
niewskiej (2021 r.) – 853 095,89 zł; remont drogi do Rościnna 
(2023 r.) – 534 029,93 zł.
Radarowe, prewencyjne wyświetlacze prędkości w Skokach 
i Potrzanowie – koszt 63 595,96 zł.
Budowa chodników na ul.: Mickiewicza, Sienkiewicza i Słowac-
kiego – koszt 477 877,15 zł.
Budowa chodnika w Rościnnie – koszt 570 034,46 zł.
Przejście przez tory w Skokach, ul. Dworcowa – 99 999,99 zł.

ŚWIETLICE WIEJSKIE
Rejowiec – koszt – 48 270,21 zł.
Pawłowo Skockie – koszt – 166 775,99 zł.
Stawiany – koszt – 99 070,67 zł.
Rościnno – koszt 69 304,82 zł.
Potrzanowo – koszt – 61 600,81 zł.
Kakulin – koszt 58 250,13 zł.
Lechlinek – koszt – 85 309,11 zł.
Budziszewice – 116 898,14 zł.
Brzeźno – 40 003,00 zł.
Grzybowice – 150 000,00 zł.
Jagniewice – 29 977,95 zł.

MIEJSCA REKREACJI
Budowa ścieżki dydaktycznej nad przyrodniczym obszarem łąk 
„Morasia” (2 etapy) – koszt 461 533,85 zł + 109 447,87 zł (ruro-
ciąg), w tym środki LGR „7 Ryb” i budżetu państwa – 112 500,00 zł.
Budowa wiaty rekreacyjnej w Jabłkowie (2020 r.) – koszt 16 
500,00 zł.
Budowa wiaty rekreacyjnej w Sławicy (2019 r.) – koszt 13 tys. zł.
Plac zabaw ul. Antoniewska/Głowackiego w Skokach – koszt 32 
670,00 zł.
Doposażenie placów zabaw i monitoring w Skokach – koszt – 11 
692,89 zł.
Teren przy jez. Włókna w Potrzanowie – koszt – 112 475,97 zł.
Plac zabaw w Bliżycach – koszt – 53 308,35 zł, w tym dofinan-
sowanie UMWW w ramach Programu „Wielkopolska Odnowa 
Wsi 2020+ - 34 603,00 zł.
Zagospodarowanie terenów sportowo – rekreacyjnych sołec-
twa Bliżyce – koszt – 31 892,10 zł, w tym środki UMWW (Wiel-
kopolska Odnowa Wsi 2020+) – 20 tys. zł.
Miejsce aktywności i rekreacji w Rejowcu – koszt – 19 143,67 zł, 
w tym środki LGR „7Ryb” PO RYBY – 9 342,11 zł.
Otwarta Strefa Aktywności w Potrzanowie – koszt 260 749,20 zł, 
w tym z PROW na lata 2014-2020 – 137 514,00 zł.
Zakup i montaż do „Street Workout w Jabłkowie – koszt 
20 250,79 zł.
Modernizacja ogrodzenia placu zabaw w Jabłkowie – koszt – 19 
843,59 zł.
Odtworzenie stawu oraz zagospodarowanie terenu na cele 
rekreacyjne w Bliżycach – koszt – 205 164,00 zł, w tym środki 
LGD Dolina Wełny – 45 021,00 zł.
Otwarta Strefa Aktywności przy ul. Polnej w Skokach (2019 r.) 
– koszt – 136 326,08 zł, w tym środki Ministerstwa Sportu i Tu-
rystyki – 50 tys. zł.

BOISKA GMINNE
Budowa piłkochwytów w: Stawianach, Jabłkowie, Jagniewi-
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Przebudowa ul. Przylesie w Skokach – koszt zadania 889 999,98 zł.
Przebudowa ul. Włókna w Potrzanowie – koszt zadania 
482 939,93 zł.
Przebudowa drogi w Budziszewicach – koszt zadania 
537 421,81 zł.
Przebudowa drogi w Bliżycach (przy wsparciu finansowym 
Urzędu Marszałkowskiego 110 625,20 zł) – koszt zadania 
834 970,15 zł.
Przebudowa ulic: Dolnej, Bliskiej i cz. Falistej w Skokach – koszt 
zadania 837 000,00 zł.
Remont mostu w Potrzanowie nad Kanałem Dzwonowskim – 
koszt 110 125,31 zł.

2020 rok
Przebudowa drogi w Skokach pomiędzy ul. Zamkową 
a ul. Wągrowiecką – koszt 349 445,20 zł.
Remont drogi Stawiany – Ignacewo (wsparcie Nadleśnictwa 
Durowo 50 tys. zł) – koszt 101 445,48 zł.
Przebudowa drogi w Łosińcu – koszt 455 895,93 zł.

2021 rok
Przebudowa drogi Jabłkowo – Pomarzanki (I etap) – koszt 
754 355,20 zł, w tym wsparcie Urzędu Marszałkowskiego – 
110 625,00 zł.
Budowa ul. Polnej w Skokach II etap (przy placu zabaw) – koszt 
645 140,41 zł.
Przebudowa drogi w Jagniewicach – koszt 800 tys. zł, 
w tym dofinansowanie Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – 
183 920,96 zł.
Przebudowa ul. Krańcowej w Skokach – koszt 172 077,00 zł.
Budowa chodnika przy ul. Wągrowieckiej – koszt 97 724,67 zł.

2022 rok
Przebudowa dróg w Grzybowie i Rościnnie–koszt 814 061,35 zł, 
w tym środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych – 
673 217,00 zł.
Przebudowa drogi Jabłkowo – Pomarzanki (2 etap) – koszt 
1 117 140,00 zł, w tym dofinansowanie w ramach Rządowego 
Funduszu Polski Ład – 1 061 283,00 zł.
Przebudowa drogi w Brzeźnie – koszt 1 457 525,29 zł, w tym 
dofinansowanie RFPŁ – 1 257 677,88 zł.
Przebudowa drogi w Kakulinie – koszt 997 942,17 zł, w tym do-
finansowanie Urzędu Marszałkowskiego – 53 438,00 zł.
Remont drogi Antoniewo – Bliżyce – koszt 71 130,50 zł, w tym 
środki Nadleśnictwa Durowo 50 tys. zł.

2023 rok
Przebudowa drogi gminnej w Budziszewicach – koszt 1 120 654 zł, 
w tym środki z RFPŁ – 1 064 621,30 zł.
Budowa ul. Polnej w kierunku DW 196 – I etap – koszt 
12 509 100,00 zł w tym środki Rządowego Funduszu Polski Ład 
– 10 000 000,00 zł.
Przebudowa drogi dojazdowe do gruntów rolnych w Wysokiej – 
koszt 1 196 965,25 zł, w tym środki Urzędu Marszałkowskiego 
296 250,00 zł.
Przebudowa ciągu drogowego od ul. Antoniewskiej – „rybaków-
ka” – koszt 325 950,00 zł.
Remont drogi Stawiany – Ignacewo – koszt 150 001,00 zł, 
w tym środki Lasów Państwowych 100 tys. zł.



cach, Sławie Wlkp. i Skokach – koszt – 35 583,39 zł.
Zakup i montaż bramek do piłki nożnej w Roszkówku – koszt – 
15 936,00 zł.
Piłkochwyty przy ul. Polnej – koszt 16 277,82 zł.
Budowa boiska w Lechlinie – koszt – 8 240,32 zł.

SZKOŁY I PRZEDSZKOLA
Remont dachu w szkole podstawowej w Lechlinie – koszt – 300 
984,97 zł.
Utwardzenie terenu przy szkole – koszt – 30 664,84 zł.
Budowa schodów przeciwpożarowych w Pawłowie Skockim – 
koszt – 19 557,00 zł.
Modernizacja holu i klatki schodowej w Jabłkowie – koszt – 29 
600,14 zł.
Wykonanie ogrodzenia przy szkole w Jabłkowie – koszt – 4 tys. zł.
Modernizacja ogrodzenia placu zabaw przy szkole w Rejowcu – 
koszt – 19 317,03 zł.
Zakup pieców c.o. dla szkoły w Jabłkowie – koszt – 30 tys. zł.
Wymiana kotła c.o. w szkole w Lechlinie - koszt – 24 500,00 zł.
Modernizacja ogrzewania w szkole w Rejowcu – koszt – 25 
500,00 zł.
Inwestycje w Przedszkolu Samorządowym im. Kubusia Puchat-
ka (2019 - 2023) – koszt – 308 628,19 zł.

WIATY PRZYSTANKOWE
Nakłady w latach 2019-2023 – 83 750,95 zł (Chociszewo, 
Grzybowo, Kuszewo, Potrzanowo, Budziszewice, Szczodrocho-
wo, Łosiniec, Niedźwiedziny, Skoki, Brzeźno).

MIENIE KOMUNALNE
Remonty, modernizacje budynków i mieszkań, adaptacja po-
mieszczeń, wymiana ogrzewania, modernizacja sieci wodocią-
gowej, termomodernizacja budynków, wykup lokali i gruntów.
2019 rok – łączny koszt – 520 610,69 zł.
2020 rok – łączny koszt – 173 151,08 zł.
2021 rok – łączny koszt – 413 114,08 zł.
2022 rok – łączny koszt – 373 947,20 zł.
2023 rok – łączny koszt – 200 973,80 zł.

OŚWIETLENIE
2019 rok - Skoki, oświetlenie LED ulice: Zamkowa, Polna – 
12 915,00 zł + 98 270,20 zł.
2020 rok – ulice: Malinowa, Brzoskwiniowa, Czereśniowa, Wi-
śniowa, cz. Kościuszki – 314 231,58 zł.
Rościnno – 66 685,31 zł.
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2022 rok – Brzeźno – 93 234,00 zł.
2023 rok – Sławica – 411 934,75 zł, Sława Wlkp. – 383 206,50 zł, 
Skoki – 35 978,09 zł.

WODA I KANALIZACJA
Budowa ponad 13 km wodociągów – 2 049 636,00 zł (Sławica, 
Skoki, Rościnno, Potrzanowo, Sława Wlkp., Pawłowo Skockie).
Budowa ok. 6,6 km kanalizacji – Skoki – koszt – 3 307 821,00 zł, 
w tym 1,6 mln z Polskiego Ładu.
Wydatki inwestycyjne Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – 
730 399,63 zł.

INWESTYCJE KUBATUROWE
2019 rok
Termomodernizacja Ośrodka Zdrowia w Skokach – 264 006,36 
zł.
Termomodernizacja budynku komunalnego przy ul. Zamkowej 
– 124 897,14 zł.
Remont dachu budynku dworca kolejowego w Sławie Wlkp. – 
272 247,71 zł.
Budowa parkingu w Sławie Wlkp. – 1 037 039,00 zł.
2020 rok 
Wymiana dachu na budynku dworca w Skokach – 329 264,32 zł.
Adaptacja sali lekcyjnej na salę Kina za Rogiem – 305 485,00 zł, 
w tym 150 tys. zł z WRPO.
2021 rok - Przebudowa holu UMiG – 303 810,00 zł.
2022 rok - Remont szatni na stadionie – 258 tys. zł, w tym środ-
ki UMWW – 100 tys. zł.
Sala lustrzana Biblioteki Publicznej – 109 548,00 zł, w tym 
środki UMWW – 45 tys. zł.
2023 rok – Przebudowa budynku dworca w Roszkowie – 1 830 
222,00 zł, w tym środki BGK – 80 proc.
Przebudowa parteru b. dworca w Sławie Wlkp. – 334 500,00 zł, 
w tym środki LGR 7 Ryb – 150 tys. zł.

DOFINANSOWANIE INSTYTUCJI ZWIĄZANYCH 
Z BEZPIECZEŃSTWEM PUBLICZNYM
Ochotnicza Straż Pożarna, Państwowa Straż Pożarna (2019 – 
2023) - łącznie 68 568,42 zł.
Policja – (KPP Wągrowiec, Komisariat Policji w Skokach) – łącz-
nie 92 460,00 zł.
WOPR Wągrowiec – sprzęt szkoleniowy dla ratowników – 
4 998,00 zł.

Oprac. Franciszek Szklennik
Fot. Karolina Stefaniak

Urząd



Żłobek w Skokach – wiemy, 
jak będzie wyglądał

Gmina Skoki otrzymała dotację na budowę żłobka w Sko-
-kach. Obiekt przeznaczony będzie dla 50 dzieci i zlokalizowa-
ny zostanie przy ulicy Polnej obok budynku komunalnego.

O otrzymaniu środków na ten cel informowaliśmy w maju 
ubiegłego roku. Środki pozyskano w ramach Programu rozwoju 
instytucji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 „Maluch+” 2022-
2029, realizowanego przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Spo-
łecznej. Program finansowany jest z Krajowego Planu Odbudowy 
i Zwiększenia Odporności (KPO) z budżetu państwa oraz z Fun-
duszy Europejskich dla Rozwoju Społecznego (FERS):

•	 przyznana dotacja na budowę żłobka: 2 035 025,05 zł  
(w tym: 1 793 100,00 zł ze środków KPO i 241 925,05 zł ze 
środków budżetu państwa),

•	 przyznana dotacja na funkcjonowanie żłobka przez okres 
36 miesięcy od momentu jego uruchomienia: 1 504 800,00 zł 
ze środków FERS.

Zgodnie z założeniami Programu MALUCH+ Gmina ma trzy 
lata na zrealizowanie inwestycji (do maja 2026 r.). Obecnie trwają 
prace nad przygotowaniem dokumentacji projektowej.

28 listopada ubiegłego roku wyłoniono wykonawcę doku-
mentacji projektowej. Za kwotę 76 260,00 zł brutto podpisano 
umowę z Pracownią Projektowo-Inżynierską EUROPROJEKT 
reprezentowaną przez dr inż. Ewę Piątek-Sierek z siedzibą 
w Bydgoszczy. Termin wykonania kompletnej dokumentacji pro-
jektowej wraz z uzyskaniem decyzji pozwolenia na budowę to 
30.06.2024 roku.
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W związku z wymogiem realizacji inwestycji do maja 2026 r. 
planujemy w roku bieżącym rozpocząć procedurę przetargową 
i wyłonić wykonawcę prac budowanych.

Budynek będzie przeznaczony dla 50 dzieci – dwie grupy po 25 
dzieci. Budynek tak zaplanowano, aby mógł przyjąć także dzie-
ci z niepełnosprawnością ruchową. Zaprojektowano w tym celu 
w żłobku salkę rehabilitacyjną. 

Jednocześnie w żłobku będzie funkcjonować kuchnia, która 
będzie mogła przygotować posiłki dla 200 dzieci. Zwiększona 
wydajność kuchni związana jest z obsługą w latach późniejszych, 
zlokalizowanego obok żłobka, planowanego przedszkola publicz-
nego (Etap II).

Po uzyskaniu decyzji pozwolenia na budowę Urząd planuje 
przeprowadzenie konkursu wśród mieszkańców gminy Skoki na 
logo żłobka. Dla wyróżnionych prac przewidziane będą nagrody.

 
Grzegorz Szajer 

Skoccy urzędnicy dla WOŚP-u

Po raz 11. skoccy urzędnicy przy wsparciu burmistrza Tade-
usza Kłosa włączyli się czynnie w organizację Finału WOŚP 
w gminie Skoki w ramach skockiego Sztabu WOŚP 1072.

W sobotę 27 stycznia na skockim targowisku odbyły się dwa 
wydarzenia mocno się zazębiające: 11. Aktywnie po Zdrowie 
oraz 5. WOŚPowe Targowisko w Skokach. 

Od 11 lat organizowany jest Marsz Po Zdrowie – policz się 
z cukrzycą, do którego w tym roku dołączyła ekipa biegaczy i ro-
werzystów, dzięki za pomoc Sport Team Skoki. Z uwagi na roz-
szerzenie formuły impreza zmieniła nazwę na 11. Aktywnie Po 
Zdrowie, czyli coś dla innych, ale i dla siebie. Łącznie w las poszło, 
pobiegło i pojechało na rowerze blisko 80 uczestników.

Rekreacyjno-sportowym aktywnościom towarzyszyła 5. edy-
cja WOŚPowego Targowiska, a na nim własnoręcznie upieczone 
ciasta i chleby, gorąca kawa i herbata, chleb ze smalcem, gadżety 
gminne oraz inne fanty. W tym roku nowość: kiełbasa z ogniska. 

Dziękujemy za wsparcie Restauracji MORAŚ (pyszna herbata), 
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Miłoszowi Tyllowi z Kakulina za kiełbasę na ognisko, LK Trade 
Marcin Podraza za wsparcie techniczne oraz Piotrowi Wiśniew-
skiemu za niepowtarzalny głos i prowadzenie imprezy. 

NIEDZIELA 28 stycznia – sala lustrzana skockiego urzędu: Ma-
raton Fitness 

Punktualnie o 10:00 wystartował Maraton Fitness z udziałem 
instruktorek: Alicji Brewińskiej, Karoliny Szafran, Natalia Szcze-
panek, Marzeny Pastor i Beaty Druciarek. 

Przez 4 godziny trwania zajęć przez salę przewinęło się sporo 
uczestników. Maraton fitnessu był niewątpliwie integracją mię-
dzypokoleniową. Ćwiczyli juniorzy i seniorzy. 

Wszystkim tym, którzy nam pomagali serdecznie dziękujemy. 

W naszych puszkach przez 2 dni zgromadziło się łącznie 
5 638,49 zł i 3 euro. 

Karolina Stefaniak 

Drogi i chodniki na osiedlu 
„rakojedzkim” do przebudowy

 
Przyznana dotacja w kwocie 6 102 745,00 zł ze środków Rzą-
dowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicz-
nych pozwoli sfinansować Gminie Skoki przebudowę dróg 
i budowę chodników na ulicach: Osiedlowej, Poprzecznej, 
Okrężnej, Podgórnej i Granicznej w Skokach.

W celu wyboru wykonawcy robót zamieszczono w Biuletynie 
Zamówień Publicznych ogłoszenie o przetargu. Otwarcie ofert 
przetargowych składanych przez potencjalnych wykonawców 
odbyło się 9 lutego br.

Cały zakres prac do wykonania został szczegółowo opisany 
w sporządzonej dokumentacji projektowej, która stanowi załącz-
nik do ogłoszonego przetargu. 

Na wszystkich wymienionych ulicach, których łączna długość 
wynosi ok. 2 km, planowane jest wykonanie:

•	 nakładki asfaltowej na istniejącej nawierzchni drogi, gru-
bości 4 cm, po wcześniejszym sfrezowaniu starego asfaltu 
średniej grubości 2 cm na pow. ok. 11 800 m2,

•	 nawierzchni bitumicznej drogi wraz z podbudową o długo-
ści ok. 150 m na gruntowym odcinku ul. Poprzecznej wraz 
z fragmentem kanalizacji deszczowej,

•	 chodników z kostki betonowej po obu stronach jezdni na 
pow. ok. 4 400 m2 (istniejące na osiedlu stare chodniki zo-
staną zdemontowane),

•	 wjazdów na posesje z kostki betonowej do granicy działki 
o pow. ok. 3 600 m2,

•	 terenów utwardzonych kostką chłonną Eko Domino na pow. 
ok. 570 m2,

•	 humusowanie i obsianie trawą terenów zielonych na pow. 
ok. 3 000 m2,

Dodatkowo na całym osiedlu nastąpi wymiana istniejących 
progów zwalniających na podwyższenia z kostki betonowej, po-
wstanie kilkanaście przejść dla pieszych tzw. sugerowanych oraz 
wymiana zniszczonych włazów studni kanalizacyjnych i telefo-
nicznych. Nastąpi również uzupełnienie i wymiana oznakowania 
pionowego, zgodnie z opracowanym projektem stałej organizacji 
ruchu.

Urząd

https://www.facebook.com/events/1122961372169478/?__cft__%5b0%5d=AZV-aRubAAnRTqqzi9lrYtkHSYCDzdFIi9GFkHGsw55p6GFoCJaOe5-oNHyensKgT0zYKHm47a1yMU2T3P0gs0orRRuJ7ohj4ptFzHPI4WItr2G-5YNrcOK28OSVLk1gdkeK3dWHidqWDu01lo4UQRfiZz0HW42x1kUl3zzqKBFL0fGRM_j8WjcDN5bfLI-pGcI&__tn__=-UK-R
https://www.facebook.com/events/1122961372169478/?__cft__%5b0%5d=AZV-aRubAAnRTqqzi9lrYtkHSYCDzdFIi9GFkHGsw55p6GFoCJaOe5-oNHyensKgT0zYKHm47a1yMU2T3P0gs0orRRuJ7ohj4ptFzHPI4WItr2G-5YNrcOK28OSVLk1gdkeK3dWHidqWDu01lo4UQRfiZz0HW42x1kUl3zzqKBFL0fGRM_j8WjcDN5bfLI-pGcI&__tn__=-UK-R


Dotacje dla policji oraz straży 
pożarnej w 2023 roku

Gmina Skoki wspiera bezpieczeństwo mieszkańców, m.in. 
w 2023 roku udzieliła dotacji finansowych dla służb munduro-
wych na łączną kwotę 31 310,00 zł.

Komisariat Policji w Skokach:

•	 20 000,00 zł na modernizację pomieszczeń w Komisariacie 
 w Skokach.  
Całość zadania wyniosła 25 550,00 zł.

•	 4 000,00 zł na zakup urządzeń do badania trzeźwości – 
2 sztuki urządzeń typu AlcoBlow. 
Całość zadania wyniosła 2 460,00 zł, resztę zwrócono do 
budżetu gminy.

Ochotnicza Straż Pożarnej w Skokach:

5 500,00 zł na udział w zakupie uzbrojenia, sprzętu techniki 
specjalnej oraz wyposażenia osobistego i ochronnego. Zakupio-
no: sprężarkę, sprzęt i armaturę strażacką oraz podpory stabili-
zujące. Całość zadania wyniosła 31 500,00 zł. Kwota 6 000,00 zł 
została pozyskana przez OSP Skoki z Krajowego Systemu Ra-
towniczo-Gaśniczego, natomiast pozostałe środki w wysokości 
20 000,00 zł stanowiła dotacja Komendy Głównej Państwowej 
Straży Pożarnej ze środków Ministerstwa Spraw Wewnętrznych 
i Administracji. 
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Wyznaczony czas na wykonanie wszystkich prac drogowych to 
300 dni licząc od daty zawarcia umowy z wykonawcą. W prakty-
ce oznacza to, że jeszcze w tym roku winno nastąpić zakończenie 
całej inwestycji. 

Szacuje się, że przyznana dotacja winna sfinansować zadanie 
w 95 proc. Pozostałe 5 proc. wartości przedsięwzięcia stanowić 
będą środki własne Gminy Skoki.

O wyborze wykonawcy robót i postępie prac będziemy infor-
mować na bieżąco.

Adam Zdanowski 

Jakie zadanie mają wały 
ziemne przy nowym moście 
na ul. Polnej?

Budowa ul. Polnej w Skokach jest największą inwestycją 
drogową realizowaną przez naszą Gminę (wg kosztorysu ok. 
1/3 rocznego budżetu Gminy Skoki). Sfinansowanie jej wy-
łącznie z własnych środków byłoby niemożliwe. 

 Ze względów finansowych i technologicznych inwestycja po-
dzielona została na 2 etapy, pomiędzy nimi przewidziano czas na 
konsolidację i stabilizację gruntu.

I etap – na pierwszy etap uzyskaliśmy dofinansowanie w wyso-
kości 10 mln złotych z Rządowego Funduszu Polski Ład. W 2023 
roku zrealizowano cały zaplanowany zakres tj. budowę mostu 
oraz niwelację terenu pod właściwy przebieg drogi.

Konsolidacja i stabilizacja nasypu.

Obecnie pod kontrolą zatrudnionego przez Gminę kierownika 
budowy przeprowadzana jest konsolidacja gruntu. Polega ona na 
obciążeniu podłoża nasypu nadkładem, w wyniku czego dochodzi 
do zmniejszenia objętości porów gruntu i osiadania nasypu. Jest 
to sprawdzona i najtańsza metoda. Wiele istniejących nasypów 
komunikacyjnych (w tym nasypy kolejowe) budowanych było 
w ten oto sposób.

II etap

Przy realizacji pierwszego etapu otrzymaliśmy zapewnienie, 

że inwestycja zostanie wsparta Funduszem Rządowym również 
w drugim etapie realizacji.

W II etapie budowy na wykonanych nasypach ziemnych będzie 
układana nawierzchnia asfaltowa jezdni i ścieżki pieszo-rowero-
wej oraz montaż oświetlenia drogowego i infrastruktury urzą-
dzeń bezpieczeństwa ruchu drogowego w postaci barier i ozna-
kowania.

Adam Zdanowski



Biblioteka w Skokach będzie 
miała zaplecze

Gmina Skoki otrzymała 22 listopada ubiegłego roku pro-
mesę na przebudowę budynku gospodarczego na zaplecze 
Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy im. Eugeniusza Paukszty 
w Skokach. 

Kwota promesy wynosi 547 854,30 zł i stanowi aż 98 proc. 
ostatecznej wartości tego zadania! Dofinansowanie to jest skut-
kiem złożonego 31 marca 2023 roku wniosku o dofinansowanie 
z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na zadanie pod 
nazwą ,,Przebudowa ze zmianą sposobu użytkowania budynku 
gospodarczego na zaplecze Biblioteki Publicznej w Skokach”.

Przetarg na realizację inwestycji wygrała firma MAT-POL – 
Mateusz Podraza z Przysieki za kwotę 559 035,00 zł brutto. Pra-
ce zgodnie z zawartą umową mają skończyć się do 26 kwietnia 
2024 r.

Grzegorz Szajer 

Plac zabaw będzie składał się z:

•	 4 urządzeń zabawowych (huśtawka wahadłowa podwójna, 
bujak sprężynowy, stożek obrotowy, zestaw zabawowy) 
w konstrukcji metalowej. 

•	 2 ławek, 1 kosza na śmieci, 1 tablicy regulaminowej. 

•	 Na terenie placu zasadzone zostaną 3 drzewa liściaste 
a zniszczone pracami budowlanymi trawniki zostaną zre-
generowane (pow. ok. 708 m2). 

•	 Nawierzchnia wykonana zostanie z 30 cm warstwy piasku, 
a teren placu ogrodzony zostanie ogrodzeniem panelo-
wym z podmurówką i furtką. 

Szacowana wartość zadania: 159 725,45 zł, 
dotacja: 101 633,00 zł, wkład własny: 58 092,45 zł. 
Okres realizacji zadania: 2024 rok.

Karolina Stefaniak 
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Ochotnicza Straż Pożarna w Lechlinie:

2 750,00 zł na udział w zakupie sprzętu uzbrojenia i techniki 
specjalnej – zakup drabiny pożarniczej. Całość zadania wyniosła 
6 282,69 zł. Kwota 3 500,00 zł została pozyskana ze środków Mi-
nisterstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji, pozostała kwo-
ta w wysokości 32,69 zł została pokryta ze środków własnych 
OSP.

Ochotnicza Straż Pożarna w Rościnnie: 

600,00 zł z przeznaczeniem na udział w zakupie wyposażenia 
osobistego i ochronnego. Całość zadania wyniosła 3 073,00 zł. 
Kwota 2 473,00 zł została pokryta ze środków własnych OSP. Za-
kupiono obuwie strażackie, kominiarkę niepalną oraz rękawice 
specjalne.

Ponadto w budżecie Gminy Skoki na ochronę przeciwpożaro-
wą w 2023 roku przeznaczono 246 666,36 zł (m.in. zakup paliwa, 
koszty eksploatacyjne - energia, gaz, woda, remonty, badania, 
ćwiczenia, przeglądy, ubezpieczenia, ekwiwalent i wynagrodze-
nia).

Kinga Pilna 

Będzie plac zabaw  
w Kuszewie

24 stycznia w Mieścisku została zawarta umowa pomiędzy 
Gminą Skoki a Województwem Wielkopolskim, o przyznaniu 
Gminie Skoki pomocy finansowej w kwocie 101 633,00 zł na 
realizację operacji pn.: „Budowa placu zabaw w Kuszewie”.

zdjęcia: Roman Kowalczewski – Portal WRC 

Pomoc finansowa pochodzi ze środków Unii Europejskiej 
w ramach poddziałania „Wsparcie na wdrażanie operacji w ra-
mach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społecz-
ność” w ramach działania „Wsparcie dla rozwoju lokalnego 
w ramach inicjatywy LEADER” objętego Programem Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, w ramach Stowarzysze-
nia „Dolina Wełny”. 

Zadanie polega na wybudowaniu w Kuszewie ogólnodostęp-
nego placu zabaw o powierzchni ok. 180 m2, z którego korzystać 
będą mogły młodsze i starsze dzieci. 

Urząd

Urząd



Pomoc osobom uzależnionym 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholo-
wych podaje terminy posiedzeń od marca do czerwca 2024 
roku oraz terminy dyżurów specjalistów.

Uprzejmie informujemy, że kolejne posiedzenia Komisji odbędą 
się:

11.03.2024 r. i 25.03.2024 r. o godz. 18:00

08.04.2024 r. i 22.04.2024 r. o godz. 18:00

06.05.2024 r. i 20.05.2024 r. o godz. 18:00

03.06.2024 r. i 17.06.2024 r. o godz. 18:00

Zainteresowanych złożeniem wniosku o sądowe zobowiązanie 
do leczenia odwykowego lub spotkaniem z członkami Komisji 
serdecznie zapraszamy.

Punkt Informacyjno - Konsultacyjny – marzec/czerwiec

Gminny Koordynator ds. Uzależnień informuje, że w: lutym, 
marcu, kwietniu, maju i czerwcu 2024 roku konsultacje i pora-
dy specjalistyczne w Punkcie Informacyjno - Konsultacyjnym 
w Skokach będą udzielane głównie na miejscu, w sposób bezpo-
średni.

Na umówione spotkania należy zgłosić się do lokalu mieszczą-
cego się przy ul. Ciastowicza 11 (wejście od frontu Urzędu Miasta 
i Gminy, po schodach w dół).

W przypadku braku możliwości osobistego stawiennictwa, po 
wcześniejszym uzgodnieniu ze specjalistą, będzie można skorzy-
stać z porady telefonicznej w wyznaczonym wcześniej terminie.

Osoby umówione prosi się o potwierdzenie przybycia na spo-
tkanie lub o wcześniejsze powiadomienie o rezygnacji z poradnic-
twa co najmniej 2 dni przed wyznaczonym terminem. Umożliwi 
to wpisanie na dany dzień i godzinę innych osób potrzebujących 
pomocy.

Z dyżurującymi specjalistami można kontaktować się odnośnie 
problemów alkoholowych, narkotykowych, przemocy domowej, 
uzależnień behawioralnych oraz kryzysu osobistego w podanych 
niżej terminach:

z mgr Jolantą Korczowską - Jankowiak – psycholog

W marcu: 
08.03.2024 r. i 22.03.2024 r. w godz. 10:00 – 15:00 
02.03.2024 r., 09.03.2024 r., 16.03.2024 r., 23.03.2024 r. 
w godz. 10:00 – 16:00

W kwietniu: 
12.04.2024 r. i 26.04.2024 r. w godz. 10:00 – 15:00 
06.04.2024 r., 13.04.2024 r., 20.04.2024 r., 27.04.2024 r. 
w godz. 10:00 – 16:00
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UWAGA kierowcy quadów 
i motocykli crossowych 

Drodzy mieszkańcy.

Quady i Crossy to dość popularne środki transportu wśród 
osób, które lubią poruszać się po terenach rolnych i leśnych. Nie-
stety często taka jazda odbywa się na granicy ryzyka, jest pozba-
wiona rozsądku i uciążliwa dla mieszkańców pobliskich domostw.

Policjanci z Komisariatu w Skokach apelują o rozsądek  
i rozwagę!

Mieszkańcy gminy Skoki niejednokrotnie są świadkami prze-
mieszczania się na crossach lub quadach po terenach rolnych 
i leśnych osób w różnym wieku. Często są to osoby nieletnie, któ-
re na widok strażników leśnych lub policjantów panikują i rzucają 
się do ucieczki, bez zachowania jakichkolwiek środków ostroż-
ności. Bywa, że pojazdy te nie są nawet zarejestrowane, nie są 
wyposażone w tablice rejestracyjne i nie przechodzą obowiązko-
wych przeglądów technicznych.

W połączeniu z brawurą, lekkomyślnością, nadmierną prędko-
ścią i brakiem doświadczenia mogą stać się bardzo niebezpiecz-
ne. Łatwo w takim przypadku stać się ofiarą wypadku na tego 
typu sprzęcie transportowym.

Od kilku lat mieszkańcy całego kraju mają możliwość zgłasza-
nia tego typu rajdów po lesie za pośrednictwem:

Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa!

https://mapy.geoportal.gov.pl/iMapLite/KMZBPublic.html 

To internetowe narzędzie pozwala na spokojne opisanie miejsc 
i czasu, w jakim najczęściej widywane są quady i crossy. Można 
też dodać do zgłoszenia zdjęcie takiego rajdowca. Dzięki temu 
odpowiednie służby mają szansę zareagować we właściwy spo-
sób.

Niejednokrotnie jazda głośnymi quadami i crossami jest bardzo 
uciążliwa dla zwierząt leśnych, gospodarstw domowych, lokalnej 
społeczności, a przede wszystkim niebezpieczna dla samych do-
mowników tych środków transportu.

Policjanci przypominają!

Las i podobne tereny rekreacyjne nie są miejscem dla osób, 
które niszczą środowisko naturalne, płoszą dzikie zwierzęta 
i lekceważą obowiązujące przepisy!

Poprawa świadomości społeczności lokalnej dotyczącej kon-
sekwencji prawnych wynikających z nieprzestrzegania przepisu 
z art. 29 ustawy o lasach oraz art. 161 Kw wjazd do lasu lub na 
teren bez zgody właściciela podlega karze grzywny do 500,00 zł.

https://mapy.geoportal.gov.pl/iMapLite/KMZBPublic.html 


Etap 3. Sława Wielkopolska – Rejowiec.

Od ronda w Sławie Wielkopolskiej do chodnika przed sklepem 
spożywczym w Rejowcu.

Etap 4. Roszkowo – Skoki.

Dlaczego to trwa tak długo?

Prace nad planowaniem oraz przeprowadzeniem niezbędnych 
działań administracyjnych w temacie Ścieżki trwają już od ponad 
6 lat.

Największymi trudnościami są negocjacje z PLP PLK S.A. oraz 
WZDW w Poznaniu dotyczące przejęcia terenu pod planowaną 
inwestycję.

Przez ten czas tworzone są mapy, projekty oraz wnioski o ze-
zwolenie na realizację działań.

Przebieg trasy rodzi dodatkowe wyzwania ponieważ koniecz-
ne będzie wykonanie m.in. estakady nad rowem kolejowym przy 
Roszkówku, kładki nad Małą Wełną czy wykonanie przejścia 
przez tory z rogatkami w Sławie Wielkopolskiej.

Ścieżki to też spore koszty - całość szacowana jest na około 20 
000 000,00 zł (roczny budżet Gminy Skoki na inwestycje wynosi 
w 2024 roku 24 000 000,00 zł). 

Część tej kwoty zostanie pokryta z uzyskanych dofinansowań 
oraz przez współpracę z Zarządem Dróg Wojewódzkich.

Karolina Stefanik, Karol Kłos 
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W maju: 
10.05.2024 r. i 24.05.2024 r. w godz. 10:00 – 15:00 
04.05.2024 r., 11.05.2024 r., 18.05.2024 r., 25.05.2024 r. 
w godz. 10:00 – 16:00

W czerwcu: 
07.06.2024 r. i 21.06.2024 r. w godz. 10:00 – 15:00 
01.06.2024 r., 08.06.2024 r., 15.06.2024 r., 22.06.2024 r. 
w godz. 10:00 – 16:00

 
Na spotkanie ze specjalistą można umówić się w podanych wy-
żej dniach przychodząc do Punku osobiście lub telefonując od-
powiednio w godzinach 14:30 – 15:00 (w dni przyjęć do godz. 
15:00) lub 15:30 – 16:00 (w dni przyjęć do godz. 16:00) pod nu-
mer 506 722 263.

Pozostałe godziny w danym dniu zarezerwowane są dla osób 
już umówionych.

z Elżbietą Ciećmierowską - instruktorem leczenia uzależnień  
w drugi poniedziałek miesiąca w godz. 10:30 – 15:00 oraz ostat-
nią sobotę miesiąca w godz. 7:30 – 12:00

Na spotkanie ze specjalistą można umówić się w podanych wy-
żej dniach przychodząc do punku osobiście lub telefonując pod 
numer 600 202 327.

Małgorzata Szpendowska – Wylegalska 

Skocka Ścieżka Rowerowa 

Ścieżki rowerowe w gminie Skoki to temat od wielu lat po-
ruszany przez wielu mieszkańców, szczególnie tych z zamiło-
waniem do podróży na dwóch kołach. Przedstawiamy więc 
aktualną sytuację Skockiej Ścieżki Rowerowej, stan na luty 
2024 r.

Przypomnijmy: całość będzie miała ok. 8 km, co w połączeniu 
z istniejącą infrastrukturą da ok. 10 km. Ścieżka pobiegnie 
wzdłuż drogi wojewódzkiej z Roszkowa do Sławy Wielkopolskiej 
i podzielona jest na 4 odcinki:

Etap 1. Turystyczna – Parkowa.

Inwestorem jest gmina Skoki. Odcinek ten jest obecnie w reali-
zacji przez firmę BIMEX sp. z o.o. sp. k. z Rogoźna. Prace ruszyły 
z początkiem tego roku i zgodnie z umową mają zakończyć się 
10 września tego roku. Kosz tego etapu to 2 586 690,20 zł. Uzy-
skaliśmy na ten cel z Polskiego Ładu 2 000 000,00 zł, co stanowi 
77,32 % wartości inwestycji.

Etap 2. Skoki – Sława Wielkopolska.

Od ROD Karolewo do chodnika przy drodze w Sławie Wielko-
polskiej. Etap ten zakwalifikował się do programu „Budowa ście-
żek rowerowych” wzdłuż dróg wojewódzkich – kosztorys: 3 951 
519,63 zł, z czego 50% pokrywa gmina Skoki.

Inwestorem tego zadania jest WZDW i to oni będą budować 
ten odcinek ścieżki na podstawie podpisanego z gminą Skoki po-
rozumienia. Najpierw ruszyć musi procedura przetargowa i wy-
branie wykonawcy. Pierwsze łopaty powinny zostać wbite w plac 
budowy na przełomie wiosny i lata. 

etap 3. Sława Wlkp. - Rejowiec
- pozyskano mapy do celów projektowych 
- oraz wybrano wykonawcę projektu 
-  wykonawstwo 2025/2026

istniejący chodnik 
w Sławie Wlkp. 

etap 2. Sława Wlkp. - Skoki
- realizacja wspólnie z WZDW w 2024

istniejące 
ciągi pieszo - rowerowe 
w Skokach 

etap 1. Skoki 
- ul. Turystyczna - Parkowa 
w realizacji 

etap 4. Skoki - Roszkowo
- dysponujemy mapami 
- rozpoczęto prace studyjne
   (koncepcja) Skocka Ścieżka Rowerowa

etapy realizacji 

MIG N I A  O ST KS O

A KI IM  

Urząd



Urząd Miasta i Gminy informuje, że prace te realizowane będą 
wyłącznie na drogach gminnych, których jest zarządcą. Będą one 
wykonywane sukcesywnie w miarę zaistniałych potrzeb i możli-
wości finansowych. 

Utrzymaniem i finansowaniem remontu dróg powiatowych 
na terenie Skoków tj. ulice: Kazimierza Wielkiego, Ciastowicza 
i Topolowa oraz na drogach dojazdowych ze Skoków do Rakojad 
- Kakulina, Bliżyc, Roszkowa - Chociszewa, Lechlina i Niedźwie-
dzin zajmuje się Powiatowy Zarząd Dróg w Wągrowcu – telefon 
67 268 54 80. 

Drogami wojewódzkimi nr 196 i 197 przebiegającymi przez 
gminę administruje Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich 
w Poznaniu - 61 826 53 92.

Adam Zdanowski 

Pierwszy etap budowy 
świetlicy wiejskiej w Łosińcu

8 lutego Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos 
podpisał umowę na opracowanie dokumentacji projektowo 
– kosztorysowej dla inwestycji budowy świetlicy wiejskiej 
w Łosińcu w sąsiedztwie obecnego przedszkola.

Świetlice projektować będzie firma Architektur Kacper Kolen-
da plus z Turku. 

Zamówienie obejmuje projekt oraz zestawienie wyposażenia 
takiego jak m.in.: meble, sprzęt RTV, AGD, komputery itp. 

Budynek ma zostać zaprojektowany jako parterowy, niepod-
piwniczony z dachem płaskim. W świetlicy planuje się zaplecze 
socjalno-sanitarne oraz kompletne zaplecze kuchenne, dostoso-
wane do przygotowywania posiłków na miejscu. 

Założono również szereg udogodnień dla mieszkańców takich 
jak: przestronny parking, zadaszoną wiatę śmietnikową, magazy-
ny-zaplecze gastronomiczne, szatnię, zadaszoną wiatę dla rowe-
rów. 

Świetlica wiejska przeznaczona będzie dla 80-100 osób. 

Dokumentacja ma być gotowa 30 października tego roku, a jej 
opracowane wraz ze stosownymi pozwoleniami na kosztować 
68 850,00 zł.

Grzegorz Szajer
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Wiadomo, kto będzie  
remontował drogi gminne  
w 2024 roku

Zakup kruszywa łamanego z surowców naturalnych 450 
ton wraz z dostawą na plac składowy przy ulicy Dworcowej 
w Skokach. 

Na ogłoszony przetarg zostało złożonych 9 ofert. 

Najtańszą ofertę złożyła spółka jawna MM – TRANS Mariusz 
Grygier, Marcin Grygier z Poznania, wyceniając 1 tonę na 88,00 zł 
netto. 

Dla porównania najdroższy oferent zaproponował 139,00 zł 
netto za tonę. Zadanie to jest już w trakcie realizacji. Po wykorzy-
staniu tej partii kruszywa planowane jest ogłoszenie kolejnego 
postępowania na zakup. 

Transport kruszywa z placu składowego przy ul. Dworcowej 
w Skokach na wskazany do remontu odcinek drogi gminnej. 

Przedmiotem wyceny było skalkulowanie transportu samocho-
dem ciężarowym kruszywa oraz pracy koparko - ładowarki przy 
jego załadunku i rozgarnięciu w terenie. Na ogłoszony przetarg 
wpłynęło 6 ofert. Najtańszą z nich złożyła firma KRZYŚ – KOP ze 
Skoków – 61 000,00 zł brutto, najdroższa opiewała na 89 175,00 zł. 
Prace te są już częściowo wykonywane. 

Remont cząstkowy nawierzchni asfaltowych.

Zadanie to wykonywać będzie Firma Usługowo-Handlowa 
„ANNA” z Gniezna. Wyceniła on wykonanie remontu 1 m kwa-
dratowego asfaltu na kwotę 107,50 zł netto. 

Pozostałe dwie oferty to: 232,00 i 285,00 zł netto za m2. Roz-
poczęcie prac nastąpi po uruchomieniu produkcji masy asfalto-
wej, którą będą klejone ubytki w nawierzchni drogi. 

Obecnie doraźne ubytki w nawierzchni drogi klejone są masą 
asfaltową na zimno przez pracowników gospodarczych urzędu.

Równanie i wałowania dróg o nawierzchni gruntowej.

8 lutego otwarto 3 oferty. Najtańszą złożyło Przedsiębiorstwo 
Transportowo – Drogowe Krzysztof Włodarczyk z Wągrowca 
– 63 203,55 zł. Dla porównania najdroższa oferta opiewała na 
kwotę 158 141,10 zł. 

W ramach zadania firma z Wągrowca będzie miała za zadanie 
równać i wałować 85 km dróg gminnych w okresie wiosennym 
i 30 km w okresie letnio – jesiennym. 

Na chwilę obecną prace te jednak nie mogą się rozpocząć 
z uwagi na zbyt dużą ilość wody w gruncie, mówiąc jaśniej nie 
może być kałuż na drodze. Podjęcie pracy równania i wałowania 
w obecnej aurze pogodowej byłoby nieskuteczne i nie dałoby 
żadnego efektu. Prosimy uzbroić się w cierpliwość. 

Ogłoszenia o w/w postępowaniach przetargowych można śle-
dzić w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy 
Skoki w zakładce Przetargi i Zamówienia - Zamówienia poniżej 
130 000,00 zł.
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Odeszły osoby zasłużone 
dla skockiego samorządu 

- 19 stycznia w wieku 75 lat zmarł Wacław Błażejewski.

Wacław Błażejewski pełnił funkcję sołtysa sołectwa Bliżyce 
przez 6 kadencji. Był inicjatorem wielu przedsięwzięć społecz-
nych, kulturalnych i inwestycyjnych.

- 30 stycznia w wieku 88 lat zmarł Miłosz Dychtowicz.

Przez wiele lat pełnił funkcję Gminnego Komendanta Ochotni-
czych Straży Pożarnych w Urzędzie Miasta i Gminy w Skokach. 
Przez lata służby wykazywał ogromne zaangażowanie w dzia-
łalność związaną z zapewnieniem bezpieczeństwa i rozwojem 
Ochotniczych Straży Pożarnych. W 2022 roku otrzymał odznakę 
SEMPER VIGILANT (Wiecznie Czuwający).

- 3 lutego w wieku 72 lat zmarł Franciszek Deminiak.

Franciszek Deminiak, obok wielu funkcji społecznych, był rad-
nym Rady Miejskiej Gminy Skoki w latach 1998-2018.  
 
Rodzinie i bliskim zmarłych składamy szczere wyrazy współczucia. 
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki - Tadeusz Kłos  
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki - Zbiegniew Kujawa 

Gmina Skoki podjęła działania, aby w związku z rozwojem usług 
nie brakowało miejsc postojowych. Bez Państwa zrozumienia 
jednak te działania nie odniosą skutku!

Parking przy Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji w Skokach

Wjazd oznaczony jest od ul. Jana Pawła II. Przy wodociągach 
można zaparkować kilkadziesiąt samochodów. Zachęcamy do 
tego zarówno klientów, a zwłaszcza osoby, które pracują w tym 
rejonie.

Skockie targowisko

Zachęcamy do bezpiecznego parkowania odwiedzających punk-
ty handlowe przy ul. Kościelnej w Skokach. Jest tam kilkadziesiąt 
miejsc parkingowych.

Parking przy stacji PKP

Służy głownie osobom przesiadającym się do pociągu lub autobu-
sów pracowniczych.

Apelujemy! Jeżeli zostawiasz auto na dłużej – jeździsz do pra-
cy transportem zbiorowym korzystaj z w/w lokalizacji! 
Są to miejsca bezpieczne dla Twojego auta!

Karolina Stefaniak

Ciągle zbyt mało miejsc 
parkingowych 

O tym, że zaparkowanie samochodu w dużym mieście często 
zakrawa na cud, wie każdy kierowca. Niestety problem ze 
znalezieniem miejsca dla samochodu coraz częściej mają tak-
że kierowcy w mniejszych miastach, a nawet miasteczkach, 
takich jak Skoki.

Rozrastająca się infrastruktura sklepów i punktów gastronomicz-
nych czy usługowych, ośrodek zdrowia, apteka, urząd, bank sku-
piona blisko siebie sprawia, że brakuje miejsc parkingowych dla 
klientów.

Jak wiemy, czytając liczne wpisy na mediach społecznościowych 
oraz z ustnych przekazów, mieszkańcy chcą, aby w Skokach roz-
wijała się mała gastronomia z ogródkami na świeżym powietrzu.

Urząd
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Z ŻYCIA PRZEDSZKOLA SAMORZĄDOWEGO

Wszyscy bawią się wspaniale – jak co roku w karnawale!

Karnawał to miła tradycja przepełniona muzyką i zabawą, gdzie ważnym elementem tego okresu są bale karnawałowe. Dla naszych 
przedszkolaków tego typu wydarzenie jest bardzo wyczekiwane i lubiane. 

A gdy w końcu nadszedł dzień baliku, już od rana w progu przedszkola pojawiały się najróżniejsze postaci, takie jak: wróżki, królewny, 
policjanci i wiele, wiele innych. Podczas zabaw przy muzyce, śmiechu i radości było co nie miara, a po jej zakończeniu na wszystkich czekał 
słodki poczęstunek.

Wspólna zabawa przyniosła dzieciom wiele zadowolenia i uśmiechu. 

Dziękujemy dzieciom i rodzicom za zaangażowanie w przygotowanie pięknych balowych strojów. Kolejny bal karnawałowy już za rok!

Karolina Walkowiak 

Dzień Babci i Dziadka w przedszkolu
Każdego roku w przedszkolnych murach dzieci celebrują wyjątkowy dzień po-

święcony swoim dziadkom. 

To nie tylko okazja do świętowania, ale również moment, w którym nasze przedszko-
laki dzielą się miłością i radością z najbliższymi. Aby dzień ten był wyjątkowy dzieci 
przygotowują wcześniej różne rysunki, wiersze, piosenki. Wszystko po to, by zasko-
czyć swoich dziadków wyjątkowymi prezentami.

W ten wyjątkowy czas przedszkolaki uczą się, że rodzina to skarb, który trzeba pie-
lęgnować i szanować. 

Katarzyna Kędziora-Dukszta

Oświata
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SZKOŁA PODSTAWOWA

Szanowni Darczyńcy, 

W imieniu całej społeczności naszej szkoły składam serdecz-
ne podziękowania za Państwa hojność i wsparcie podczas orga-
nizacji balu charytatywnego. Wyrażam ogromną wdzięczność 
za zaangażowanie tak wielu osób, które przyczyniły się do tego, 
że to coroczne wydarzenie było nie tylko niezwykle udane, ale 
również z powodzeniem zasiliło cel charytatywny. Zorganizo-
wanie niezapomnianej nocy pełnej tańca, dobrej zabawy i miłych 
wspomnień, pozwoli Radzie Rodziców na realizację wielu zadań. 
Zebrano imponującą kwotę 25 512,48 zł! Serdeczne gratulacje! 
Osobne podziękowania składam Pani Paulinie Serbie oraz 
członkom rady rodziców za organizację i nieocenione przy-
czynienie się do tej, pielęgnowanej od lat, inicjatywy chary-
tatywnej.

Z wyrazami szacunku, dyrektor szkoły – Wiesław Berendt

Sponsorami i darczyńcami XVII Balu Charytatywnego 
„Sentyment do Szkoły” byli: 
Urząd Miasta i Gminy Skoki 
Budocomplex Sandra i Bartłomiej Sękowscy 
Judyta i Marcin Budynkowie 
N 31 RESTAURANT&BAR by Robert Sowa  
MAT-POL Mateusz Podraza 
MAL-BUD Piotr Janka 
EKO-BUD Alicja i Mariusz Deminiak 
NOWAK I WSPÓLNICY Iwona i Janusz Nowak  
RAF-CAR Rafał Kruczek 
Dermastudio Danuta Sierzchuła 
„SEKRET PIĘKNA” Marlena Kliczbor – Majewska 
Józef Szymczak TOTAL FARM 
GARDEN BRUK Bogdan Ogórkiewicz 
Romana Nowak i Bartosz Marciniakowie 
Kamila i Przemysław Graczowie 
Beata Pytlińska „KRAM” 
Dorota Kamińska „Gościniec Winnica” 
Marika Sękowska FOTOGRAFIE 
Adrianna i Radosław Urbaniakowie 
Anna i Łukasz Becmerowie 
Marta i Piotr Szymczakowie 
Magdalena i Rafał Wróblowie  
ODNOWA Krystyna i Jarosław Modlibowscy 
GROOMING STUDIO Małgorzata Pauszek 
Adrianna i Piotr Borowiczowie 
Ewelina i Marcin Podrazowie 
ANDERS STUDIO Kinga Anders 
MAKIJAŻ PERMANENTNY BRWI I UST – Diana POSCHEN 
Firma Handlowa „MAJKA” 
SKLEP SZYK Janusz i Helena Springerowie 
Anna i Łukasz Piotrowscy 
Szkiełko Optyk SKOKI 
Katarzyna i Piotr Belterowie 
Justyna i Michał Sękowscy 

Agnieszka i Marek Sznajderowie 
Katarzyna i Michał Łuczakowie 
Małgorzata i Jarosław Dziurkowie 
Magdalena i Tomasz Bartkowiakowie 
Beata i Piotr Zima  
Katarzyna i Grzegorz Szewczyńscy 
AQUAPARK Wągrowiec 
Studio Fryzur Agnieszka Jakubowska  
Restauracja SZCZYPTA NATURY 
Restauracja MORAŚ 
Daria Dereżyńska FOTOGRAFIE 
PRZEPIS NA BUKIET Marietta i Remigiusz Kiszka 
DOTYK ANIOŁA Joanna Deminiak 
Zakład Stolarsko-Tapicerski MIKO-MAJ Joanna i Marek Demi-
niak 
FIRMA MARLIWIA Łukasz Pauszek 
SZKÓŁKA JEŹDZIECKA „Stajnia Grzybowice” 
Salon Fryzjerski Nina Greser-Janowska 
GABINET MASAŻU KOSMETYCZNEGO Anna Modlibowska 
Edyta i Waldemar Kuczyńscy 
Marzena i Artur Sosnowscy  
Karolina i Andrzej Stillerowie 
Dworek pod Złotą Podkową  
Teresa i Leszek Jankowscy 
RODZINNA SZAFA Magdalena Klewenhagen 
Emilia i Zbigniew Kubiccy 
SOLARIS Bus & Coach sp. z o.o. Bolechowo 
Anna i Mateusz Ciećmierowscy 
YORK PL sp. z o.o. sp.k. Bolechowo 
Zakład Instalacyjny „INSTAL-DOM” Anna i Dawid Rożnowscy 
Active Sport Jacek Świostek 
Karolina i Paweł Rychliccy 
Bogumiła i Aleksander Kulińscy  
BIS – TOM Małgorzata i Tomasz Biskupscy 
KOP – TRANS Grzegorz Korczak 
Marika i Łukasz Budnikowie  
Dagmara i Marcin Klimasowie  
Julita i Roger Kulińscy  
Sylwia i Rafał Gramzowie  
Weronika i Daniel Pauszkowie 
Katarzyna i Marcin Laubowie 
Ireneusz Belter  
Emilia i Piotr Michalakowie 
LUANA Agnieszka Drewicz – Podraza 
Przedsiębiorstwo Produkcyjno Handlowe Lemar sp. z o.o. 
UBEZPIECZENIA Iwona Cieślowska – Kurek 
SOŁECTWO Rościnno 
GABINET MASAŻU KOSMETYCZNEGO Anna Modlibowska 
PRAWDZIWY CHLEB GROCHOLA 
DEMINIAK Meble tapicerowane 
Anna i Radosław Makowscy 
Kwiaciarnia „PACHNĄCY BUKIECIK” Milena Michalak 
BESA Paulina i Sebastian Serba

DZIĘKUJEMY ZA WSPARCIE!

Oświata



Rekordowa kwota z balu

20 stycznia 2024 roku w Gościńcu Winnica w Sławicy odbył 
się XVII Bal Charytatywny „Sentyment do Szkoły” zorganizo-
wany przez Radę Rodziców Szkoły Podstawowej im. Adama 
Mickiewicza w Skokach. 

Dzięki ogromnemu zaangażowaniu wielu wspaniałych ludzi 
oraz firm udało się przygotować loterię fantową, która cieszyła 
się ogromnym powodzeniem. Roztańczone towarzystwo kupiło 
wszystkie z przygotowanych losów. Było mnóstwo atrakcyjnych 
niespodzianek, vouchery na usługi, telewizor, wyjazd nad mo-
rze, kanapa oraz wiele, wiele innych. Główna wygrana w loterii 
fantowej to weekendowy pobyt dla dwóch osób w Hotelu Grand 
Lubicz w Ustce, którą szczęśliwemu posiadaczowi losu, panu 
Pawłowi, osobiście wręczył sponsor pan Bartłomiej. Telewizor 
ucieszył panią Magdalenę, kanapa panią Annę, a Złoty Bilet, czyli 
darmowy wstęp na kolejny bal, wylosowała pani Kalina. Honoro-
wym gościem balu był kucharz, restaurator oraz autor książek 
Robert Sowa. Właściciel Restauracji N31 w Warszawie prze-
kazał voucher na kolację degustacyjną. Zaproszenie cieszyło się 
ogromnym zainteresowaniem, zostało dwukrotnie zlicytowane 
przez pana Bartosza oraz pana Bartłomieja. 

Atrakcją dla uczestników balu była również foto-budka, z za-
bawnymi rekwizytami, którą goście chętnie odwiedzali. O opra-
wę muzyczną zadbał Zespół „Atut”. 

To dzięki wspaniałym ludziom o ogromnym sercu udało się ze-
brać rekordową kwotę, która pozwoli radzie rodziców przygoto-
wać nie tylko festyn z okazji Dnia Dziecka dla dzieci i młodzieży 
naszej szkoły. Dochód z XVII balu to 25 512,48 zł! Bardzo nas cie-
szy, że nasza szkoła ma wielu przyjaciół, którzy otwierają serca 
na potrzeby uczniów. Bardzo dziękujemy wszystkim darczyńcom 
i sponsorom za bezinteresowną pomoc oraz życzliwość.

W imieniu organizatorów 

Paulina Serba, przewodnicząca rady rodziców 
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Szkolna internetowa 
gra giełdowa

Po raz pierwszy w tym roku szkolnym uczniowie Szkoły 
Podstawowej w Skokach wzięli udział w „Szkolnej Interneto-
wej Grze Giełdowej”. Jest to już XXII edycja projektu o cha-
rakterze konkursu organizowanego przez Giełdę Papierów 
Wartościowych, Fundację GPW oraz Partnera Strategicznego 
- Fundację im. Lesława A. Pagi. 

Wszystko odbywa się pod patronatem Ministerstwa Finansów 
i Ministra Edukacji i Nauki. SIGG to największy projekt edukacyj-
ny, który w praktyczny, ale i bezpieczny sposób uczy inwestowa-
nia na giełdzie.

Udział w SIGG to świetna nauka oraz praktyczne przygotowa-
nie do długoterminowego oszczędzania i inwestowania własnych 
pieniędzy w przyszłości. Cytując za stroną internetową organiza-
tora: „Formuła projektu obejmuje grę inwestycyjną realizowaną 
na bazie platformy GPWtr@der oraz moduł edukacyjny, w ramach 
którego młodzież szkolna zapoznaje się z zasadami działania 
giełdy oraz instrumentami giełdowymi. Zdobytą wiedzę ucznio-
wie wykorzystują do samodzielnego dokonywania wirtualnych 
transakcji z wykorzystaniem dostępnych w grze instrumentów 
finansowych (akcji, ETF-ów czy kontraktów terminowych). Inwe-
stycje realizowane są w oparciu o środki wirtualne, ale transakcje 
zawierane są na podstawie rzeczywistych ofert kupna i sprzeda-
ży na realnym rynku giełdowym. Taki mechanizm doskonale od-
daje giełdową rzeczywistość, a uczniowie w praktyce przekonują 
się, na czym polega inwestowanie na giełdzie, poznają ryzyko in-
westycyjne i skutki niewłaściwych decyzji. Poprzez udział w pro-
jekcie młodzi ludzie mają także możliwość zdobycia umiejętności 
analizowania danych i sytuacji na rynku, podejmowania decyzji 
oraz pracy w grupie.”

Nas do projektu bardziej przekonała główna wygrana (10 tys. 
zł dla najlepszego zespołu) i chęć wzięcia udziału w rozgryw-
ce finałowej w Sali Notowań Giełdy Papierów Wartościowych 
w Warszawie. Po rejestracji, za zgodą rodziców, przystąpiliśmy 
do inwestowania za otrzymane wirtualne 20 tys. złotych od or-
ganizatora. Bardzo zemściła się na nas mała wiedza z zakresu 

inwestowania. Gdy inni wydali na zakupy cały portfel, my skrom-
nie raczkowaliśmy. Był to jednak okres hossy na giełdzie, któ-
ry przespaliśmy. Ale odrabialiśmy straty. Z różnych powodów, 
z piętnastu tysięcy drużyn z całej Polski, do końca pierwszego 
etapu dotrwały 8 082 zespoły ze szkół ponadpodstawowych oraz 
siódmych i ósmych klas szkół podstawowych. Nasze zespoły ak-
tywnie działały w telefonach na przerwach i nieraz na lekcjach. 
Na zwróconą uwagę „Odłóż telefon”, nauczyciele często słyszeli 
„Nie mogę, inwestuję na giełdzie”. Pod koniec pierwszego etapu 
entuzjazm opadł. Wiedzieliśmy, że nie dogonimy liderów, ale i tak 
jesteśmy z siebie dumni, bo wszystkie nasze zespoły zakończyły 
rywalizację pierwszego etapu na plusie. Najlepszy okazał się ze-
spół „Giełda – Masters” – grupa chłopców z klasy 7a. Zajęli 1 903. 
miejsce w kraju, a 82. miejsce wśród szkół podstawowych przy 
zainwestowaniu 64% kapitału. Pozostałe zespoły to dziewczęta 
z klasy 7a „Marylki” – 3 381 miejsce (zainwestowany kapitał 
20%) oraz chłopcy: „F.C.Umyci” 4 238 miejsce (57%), i „Pieczar-
kownia” 5 559. miejsce (40%). Miałem przyjemność sprawować 
opiekę nad grupą i rywalizować w grupie z innymi nauczycielami 
(560 osób). Uplasowałem się na 160. miejscu. Oby w przyszłym 
roku hossa była z nami.

Krzysztof Gapiński

O powstaniu nieco inaczej
6 lutego odbył się w naszej szkole Turniej Powstańczy,  

w którym udział wzięły cztery klasy siódme. Miał on inny cha-
rakter niż dotychczasowe szkolne turnieje.

Uczniowie nie przygotowywali się wcześniej do rozgrywek, tyl-
ko na początku wysłuchali prelekcji dotyczącej Powstania Wiel-
kopolskiego, wygłoszonej przez historyka Andrzeja Surdyka. Po-
tem obejrzeli prezentację multimedialną, liczne plansze zebrane 
w sali gimnastycznej oraz wysłuchali utworów żołnierskich z tego 
okresu. Musieli uważnie słuchać i oglądać, aby móc odpowiedzieć 
na szereg pytań dotyczących powstania. 

Siódmoklasiści rozwiązywali krzyżówki, dopisywali daty do 
wydarzeń, układali puzzle. Nie lada wyzwaniem okazały się kon-
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kurencje sprawnościowe, które dostarczyły wielu emocji i za-
decydowały o końcowym wyniku turnieju. Ostatecznie wygrała 
klasa 7b, która wykazała się doskonałą pamięcią i sprawnością 
fizyczną. Turniej przygotowała wspólnie ze mną Barbara Surdyk.

Wioleta Grzegorzewska

Warsztaty dla wolonatriuszy

Witamy w magicznym świecie 
biblioteki

Kolejny rocznik pierwszoklasistów oficjalnie wkroczył do 
krainy niesamowitych historii i niezwykłych bohaterów. W tej 
wyprawie towarzyszyły im uczennice z Samorządu Uczniow-
skiego, które przygotowały uroczystość pasowania na czytel-
nika. 

Starsze koleżanki omówiły zasady dbania o książki oraz cechy 
jakimi powinien wyróżniać się wzorowy czytelnik. Przygotowały 
także krótki quiz ze znajomości bajek i baśni. Uczniowie złożyli 
uroczyste przyrzeczenie, w którym zapewnili o szacunku do ksią-
żek i zostali pasowani na czytelników. Wszyscy otrzymali pamiąt-
kowy dyplom oraz wyprawkę czytelniczą. W ramach tegorocznej 
odsłony kampanii „Mała książka – wielki człowiek” pierwszokla-
siści otrzymali książkę pt. „Wnuczka antykwariusza” autorstwa 
Justyny Bednarek, natomiast rodzice – przewodnik „Kochasz? 
Czytaj razem z dzieckiem!”, który przypomina o korzyściach wy-
nikających ze wspólnego, rodzinnego czytania. Serdecznie witam 
nowych czytelników i zapraszam do systematycznych odwiedzin 
biblioteki szkolnej.

Lidia Eksler

Współczesność stawia przed nami wciąż nowe wyzwania. 
Aby im sprostać, trzeba doskonalić swoje umiejętności. 

Katarzyna Lis przeprowadziła dla wolontariuszy kolejne warsz-
taty rozwijające kompetencje miękkie, czyli umiejętności osobiste 
i interpersonalne. Określają one m.in. jak się zachowujemy, jak or-
ganizujemy swoją pracę, jak integrujemy się z innymi ludźmi. Obej-
mują również komunikację, radzenie sobie ze stresem, asertyw-
ność, empatię, co jest bardzo przydatne w pracy charytatywnej.  
W przyszłości te umiejętności młodzież będzie mogła również 
wykorzystać na rynku pracy. 

Renata Hamulczyk
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Z życia świetlicy szkolnej

To już rok odkąd znajduje się w nowym miejscu i cieszy się 
dużym powodzeniem wśród naszych uczniów. Świetlica szkol-
na zaprasza od poniedziałku do czwartku w godz. 7:00- 15:45 
i piątek w godz. 7:00-15:00. 

Celem działalności świetlicy jest przede wszystkim zapewnienie 
opieki uczniom przed zajęciami lekcyjnymi i po nich, stworzenie 
warunków wypoczynku, zabawy i odrabianiu zadań domowych, 
a wszystko w bezpiecznym i miłym otoczeniu. Wbrew sugestiom 
nieżyczliwych, staramy się, aby czas spędzony w świetlicy szkol-
nej sprzyjał także rozwijaniu zainteresowań oraz nadrabianiu za-
ległości w nauce. Szczególną uwagę zwracamy na kształtowanie 
umiejętności współżycia i współdziałania w grupie rówieśniczej. 
W ciągu minionego roku nasi uczniowie korzystali z licznych gier 
planszowych, puzzli, klocków, piłkarzyków czy tablicy interak-
tywnej. Mimo wszystko największym powodzeniem wśród dzieci 
cieszą się gry Playstation i interaktywna podłoga Fun Floor, któ-
ra łączy w sobie technologię, edukację i rozrywkę. Z kolei kolo-
rowa wykładzina służy relaksowi i tzw. zabawom dywanowym. 
Dokładamy wszelkich starań, aby dzieci czuły się w świetlicy bez-
piecznie i dobrze, w atrakcyjny sposób spędziły swój czas w ocze-
kiwaniu na swoich rodziców i opiekunów.

Marzena Warzbińska

Pomagamy ptakom 
– ciekawa lekcja przyrody

12 stycznia, w ramach edukacji przyrodniczej, uczniowie 
wzięli udział w zajęciach prowadzonych przez panią leśnik 
z Nadleśnictwa Durowo. 

Klasa 1C połączyła siły z klasą 2A oraz 3B, przy okazji integru-
jąc się ze starszymi koleżankami i kolegami. Tematem przewod-
nim było ptactwo zimujące w Polsce, a także odlatujące na czas 
zimy. Poruszone zostały także zagadnienia związane z innymi 
zwierzętami. Atrakcją zajęć były maskotki zwierząt miniaturek, 
które cieszyły się ogromnym powodzeniem wśród dzieci. Zwień-

czeniem tego spotkania były warsztaty, podczas których ucznio-
wie mogli samodzielnie stworzyć karmniki. Klasa 1C i 2A wyko-
nała je z tekturowych rolek po papierze oraz z różnych rodzajów 
ziaren, natomiast klasa 3B z drewnianych patyczków. Dodatkowo 
uczniowie tej klasy otrzymali „pyzy”, aby móc w ten sposób do-
karmić ptaki w swoim ogrodzie. Tego typu stacjonarne spotkania 
mają swój urok i bardzo urozmaicają codzienne zajęcia. Jeszcze 
raz bardzo dziękujemy za możliwość spotkania!

Iwona Kostrzewa, Agnieszka Kwiatkowska

Pierwszaki dokarmiają ptaki

Zima to trudny czas dla ptaków. Silne mrozy i obfite opady 
śniegu powodują, że ptaki mają ogromne problemy ze zdoby-
ciem pożywienia. 

W szczególnie trudnej sytuacji są małe ptaszki, takie jak si-
korki i wróble, które zwyczajnie nie mają siły wykopywać pokar-
mu spod grubej warstwy śniegu. Z pomocą głodującym ptakom 
wyruszyli uczniowie klasy 1a, którzy w trakcie zajęć zdoby-
wali wiedzę o ptakach zimujących w Polsce i o konieczności 
ich dokarmiania. Samodzielnie wykonali ekologiczne karmniki 
z plastikowych butelek, drewnianych łyżek oraz sznurka i za-
wiesili je w pobliskim lesie. Teraz regularnie odwiedzają utwo-
rzoną „stołówkę” dla ptaków i uzupełniają karmniki ziarnem. 
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Dokarmiając ptaki dzieci uświadomiły sobie, że bez ich pomocy 
wiele ptaków mogłoby nie przeżyć trudnych zimowych warun-
ków. Akcja była doskonałą okazją do kształtowania i rozwijania 
u dzieci poczucia odpowiedzialności oraz naturalnej w tym wieku 
wrażliwości na losy zwierząt. Pierwszoklasiści spisali się na me-
dal. Skrzydlaci przyjaciele odwdzięczą się pewnie pięknym śpie-
wem w czasie wiosny.

Wioletta Molińska

Warto było „Pośpiewać”
W sobotę 20 stycznia w Auli Stuligrosza Akademii Muzycz-

nej nasze uczennice - jako jedne z 29 wokalistów w Wielko-
polsce - brały udział w przesłuchaniach finałowych w ramach 
IX Wielkopolskiego Konkursu Piosenki „Pośpiewaj z nami 
2024”.

Gabriela Kmieć i Oliwia Orchowicz zostały wybrane spośród 
98 uczestników! Finaliści prezentowali utwory z „żywym” akom-
paniamentem fortepianu, wydane przez Wydawnictwo Akademii 
Muzycznej w Poznaniu w ramach serii „Pośpiewaj”, których auto-
rami są studenci i pedagodzy uczelni. Dla tak młodych i utalen-
towanych wokalistek było to ogromne przeżycie i rozwijające 
doświadczenie! Serdecznie gratulujemy udziału w ścisłym finale 
konkursu i życzymy dalszych sukcesów muzycznych.

Aleksandra Urbańska

Różowa skrzyneczka

15 stycznia w naszej szkole odbył się Pink Monday (nasza 
propozycja zamiast Blue Monday – najbardziej depresyjnego 
dnia). 

Samorząd szkolny odwiedzał klasy z różowym pudełkiem, do 
którego uczniowie i nauczyciele mieli okazję wkładać karteczki 
i dzielić się pozytywnymi słowami. Te inspirujące i miłe wiadomo-
ści będą trafiały do adresatów w kolejnych dniach. Dodatkowo 
tego dnia towarzyszyła nam atmosfera pełna radości, a wszyscy 
mieli okazję zrobić sobie pamiątkowe zdjęcia w naszych pozy-
tywnych, różowych okularach.

Paulina Idziak

Opowieść o Mikołaju 
i Rudolfie językiem fizyki

Uczniowie klasy 6b wybrali się na Wydział Fizyki UAM na 
zimowe pokazy o rozterkach roztropnego fizyka Mikołaja 
i jego najlepszego przyjaciela Rudolfa. 

Bohaterowie zmagali się z licznymi problemami, które mogli 
rozwiązać wykorzystując wiedzę z zakresu fizyki. Praktyczne 
rozwiązania trudnych problemów zapracowanej pary zostały za-
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prezentowane w postaci bardzo ciekawych eksperymentów. Mi-
kołaj i Rudolf mieli różne zadania do wykonania, między innymi 
pakowanie i przenoszenie prezentów za pomocą równi pochyłej, 
czy elektrostatyki, a także powożenie saniami z wykorzystaniem 
praw kinematyki. A wszystko w celu pokazania, jak różne zjawi-
ska fizyczne nieustannie towarzyszą nam w życiu. 

Wyjazd na Wydział Fizyki był nie tylko świetną rozrywką, ale 
także edukacyjnym doświadczeniem, dzięki któremu uczniowie 
mieli okazję zobaczyć jak różne zjawiska fizyczne mogą być wyko-
rzystywane do rozwiązywania problemów. Opiekę nad uczniami 
wspólnie ze mną sprawowały: Natalia Klimas, Anna Macioszek.

Iwona Rypińska

Chemiczne doświadczenia  
w piątkowe popołudnie

Choć szkoła pustoszeje na weekend, to żądni wiedzy 
uczniowie zacierają ręce, by eksperymentować, doświadczać 
i badać. 

W piątek 26 stycznia odbyły się zajęcia kółka przyrodniczego, 
tym razem w nieco innej formule, bo bez prelekcji i zaproszonego 
gościa. Uczniowie zostali podzieleni na grupy, w których mieli za 
zadanie przeprowadzić trzy doświadczenia. Pierwsze doświad-
czenie to tzw. „zegar jodowy”, czyli autokatalityczna reakcja 
chemiczna, podczas której początkowo bezbarwny roztwór po 
pewnym czasie (kilka minut) zmieniał kolor na granatowo-czar-
ny. Następnie uczniowie wykonali izolację DNA z banana. Młodzi 
badacze starali się wyodrębnić materiał biologiczny przy pomo-
cy prostych narzędzi i dostępnych składników. Proces ten był 
skomplikowany, ale uczniowie mieli okazję zobaczyć małe, białe 
strzępki DNA, co było fascynującym doświadczeniem. 

Na zakończenie spotkania ze szkła wodnego i alkoholu wyko-
nali piłeczkę kauczukową. Eksperyment pozwolił uczestnikom 
zaobserwować różne właściwości chemiczne i fizyczne szkła 
wodnego, które przede wszystkim stosowane jest w produkcji 
materiałów ogniotrwałych. Spotkanie kółka przyrodniczego było 
pełne interesujących doświadczeń. Uczniowie mogli lepiej zrozu-
mieć różne reakcje chemiczne oraz zdobyć nową wiedzę o świe-
cie przyrody.

Iwona Rypińska

Kolekcjonujemy wspomnienia
Babcie i dziadkowie żyją we wszystkich zakątkach świata. 

Zazwyczaj są mądrzy, cierpliwi i pełni bezinteresownej mi-
łości. Mają wielkie serca, wewnętrzny spokój i życiowe do-
świadczenie. 

Wspomnienia budowane razem z nimi towarzyszą nam w póź-
niejszej wędrówce przez życie. Niech wśród tych wspomnień 
będzie także czas spędzony przy wspólnej lekturze. Dziękujemy 
Państwu: Elżbiecie Berendt, Mieczysławowi Jarzembowskie-
mu, Beacie Małuszek, Elżbiecie i Benedyktowi Zaganiaczy-
kom za piękne spotkania przepełnione czułością i wrażliwością. 
Te wzruszające chwile zostaną w pamięci Waszych wnucząt na 
zawsze.

Lidia Eksler
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Koncertowo w kościele

W niedzielę 21 stycznia w kościele parafialnym w Skokach 
odbyło się wspólne kolędowanie. 

Chór szkolny pod moją dyrygenturą zaśpiewał kolędy i pasto-
rałki. Miłym akcentem był śpiew nauczycielki Katarzyny Dziel 
i słowo, które przygotowali uczniowie pod czujnym okiem Elżbie-
ty Chojnackiej. Na zakończenie dzieci złożyły najserdeczniejsze 
życzenia babciom i dziadkom z okazji ich święta. 

Aleksandra Urbańska

Kierunek zdrowie – Wiktoria 
podpowie

Moc kolorów! Im bardziej kolorowo na talerzu, tym zdro-
wiej. Każdy kolor, ale i rodzaj warzyw i owoców niesie ze sobą 
różne składniki. Są to witaminy, składniki mineralne i błonnik. 

Jak więc kolory i rodzaje warzyw i owoców wpływają na nasz 
organizm i stan zdrowia? Czy wiedziałeś, że kolorowe warzywa 
i owoce dzieli się na pięć grup? Każdy kolor odpowiada za coś in-
nego. Przyjrzyjmy się temu bliżej.

Białe (m.in. cebula, czosnek, chrzan, kalafior) kojarzą się nam 
z babcinymi syropami. Syropy z cebuli na przeziębienie albo czo-
snek z miodem i cytryną poprawiają pracę układu odpornościo-
wego, działają antybakteryjnie i przeciwzapalnie. 

Żółte i pomarańczowe (m.in. marchew, pomarańcza, dynia, 
żółta papryka, bataty, mango) zawierają związki zwane karote-
noidami, które są przekształcane w naszym organizmie w wita-
minę A, która odpowiada za zdrowe oczy i dobry wzrok. Żółte 
i pomarańczowe warzywa i owoce mają pozytywny wpływ na 
włosy, skórę i paznokcie. Spowalniają procesy starzenia się skóry 
i wpływają na jej mniejszą wrażliwość na promieniowanie sło-
neczne UV.

Czerwone (m.in. burak, pomidor, czerwona papryka, truskaw-
ka, malina, jabłko) zawierają w swoim składzie likopen. Wpływa 
on pozytywnie na redukcję wysokiego poziomu cholesterolu, a 
tym samym poprawia pracę serca i całego układu krążenia. Czer-
wone warzywa i owoce zawierają również dużo potasu, który od-
powiada za prawidłowe ciśnienie krwi i prawidłowy rytm serca, a 
także optymalną pracę układu nerwowego.

Zielone (m.in. brokuł, kapusta, jarmuż, por, szpinak, sałata, gro-
szek, kiwi, limonka) posiadają duże ilości witaminy C, witamin z 
grupy B oraz kwasu foliowego, gwarantując między innymi prawi-
dłową pracę układu nerwowego, układu pokarmowego i układu 
odpornościowego. Kwas foliowy zalecany jest przed ciążą, ponie-
waż pomaga zmniejszyć ryzyko wad u niemowląt. Warzywa krzy-
żowe, takie jak brokuły czy kapusta zawierają również sulforafan, 
który wykazuje działanie przeciwnowotworowe.

Fioletowe i granatowe (m.in. bakłażan, czerwona kapusta, 
jagody, jeżyny, ciemne winogrono) zawierają antocyjany, które 
mają wpływ na opóźnianie procesu starzenia się komórek. Anto-
cyjany pobudzają działanie krwiotwórcze, a tym samym popra-
wiają pracę układu krążenia. Dzięki temu poprawiają też kondy-
cję narządów, w tym głównie mózgu. Dlatego jedzenie warzyw 
fioletowych i ciemnogranatowych wpływa pozytywnie na kon-
centrację, pamięć i wzrok.

Ile powinniśmy spożywać warzyw i owoców? Każdego dnia po-
winniśmy spożywać min. 400 g warzyw i owoców. Odpowiada to 
5 porcjom w ciągu dnia, czyli tak naprawdę najlepiej dodawać je 
do każdego posiłku. Jedna porcja to np. średniej wielkości jabłko, 
1 banan czy pomidor. Dla większego ułatwienia Talerz Zdrowego 
Żywienia podpowiada, aby warzywa i owoce zajmowały połowę 
talerza w każdym posiłku. 

Jak w praktyce zwiększyć ich podaż?

•	 Pij koktajle i smoothie

•	 „Przemycaj” warzywa i owoce tam, gdzie wcześniej ich nie 
było 

•	 Pamiętaj o zupach lub zupach krem 

•	 A może frytki? Jedliście kiedyś frytki z pietruszki albo bura-
ka? To dopiero kolorowe szaleństwo na talerzu!

•	 Jedz pasty warzywne do kanapek 

•	 Słodkie wypieki - ciasto marchewkowe brzmi znajomo? 
A co powiecie na ciasto szpinakowe lub brownie z buraka? 

Wiktoria Jankiewicz, dietetyk
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Jedzmy kolorowo

24 stycznia klasa 2a gościła dietetyczkę – Karinę Witucką, 
która uświadomiła uczniom, jak ważne jest zdrowe śniadanie. 

Dzieci miały moż-
liwość zapisania 
swojej propozycji 
ulubionych produk-
tów śniadaniowych, 
a potem wspólnie 
z panią Kariną do-
konały podziału na 
śniadanie pełnowar-
tościowe oraz takie, 
któremu brak pew-
nych produktów, wy-
maganych właśnie 
w tym pierwszym 
ważnym posiłku dnia. 
Pani Karina poczę-
stowała uczniów 
marchewkowymi ba-
beczkami, pokazując, 
że można pozornie 
niechętnie spożywa-
ną marchewkę wkom-
ponować w uwielbiane przez dzieci babeczki. 

Wizyta dietetyczki zakończyła się stworzeniem konkursu kla-
sowego, polegającego na przynoszeniu do szkoły najbardziej ko-
lorowego śniadania złożonego ze zdrowych warzyw i owoców. 
Już widać efekt tej wizyty, gdyż mamy pierwszych uczniów, któ-
rzy pozytywnie rozpoczęli rywalizację w kolorystyce śniadanio-
wej.

Iwona Kostrzewa

Karnawałowe szaleństwo

W piątek 2 lutego w naszej szkole odbył się wielki bal karna-
wałowy. Barwnie udekorowana sala gimnastyczna zamieniła 
się w tym dniu w salę balową, która zapraszała do karnawało-
wego szaleństwa. 

Od rana na parkiecie pojawiły się księżniczki, królewny, wróżki 
i damy dworu. Nie zabrakło również piratów, policjantów, ryce-
rzy, żołnierzy oraz super bohaterów. W godzinach popołudnio-
wych na parkiecie pojawili się starsi uczniowie z klas 4-8. Wszy-
scy znakomicie się bawili. Były wspólne tańce, korowody, pociągi 
i kółeczka. O doskonałą i profesjonalną oprawę muzyczną zadbał 
Kamil Świętek, któremu bardzo dziękujemy za bezinteresow-
ne zaangażowanie i pracę na rzecz naszej szkoły. Słowa uznania 
i ogromne podziękowania należą się również rodzicom za przy-
gotowanie słodkiego poczęstunku oraz napojów dla zmęczonych 
i spragnionych dzieci.

Bal karnawałowy był radosnym przeżyciem. Dzieci pięknie 
się bawiły, a śmiech i dobre humory nie opuszczały uczestników 
zabawy ani na chwilę. Można powiedzieć, że było to prawdziwe 
święto radości. Szkoda, że następny bal dopiero za rok!

Wioletta Molińska

Ekobombka

Z pewnym opóźnieniem informujemy o grudniowym kon-
kursie, który został zorganizowany dla wszystkich klas szkoły 
podstawowej. 

Celem tego przedsięwzięcia było kreatywne wykorzystanie 
materiałów ekologicznych w połączeniu z kultywowaniem tra-
dycji bożonarodzeniowych. Dzieci uwielbiają przygotowywać 
ozdoby choinkowe, dlatego konkurs cieszył się ogromnym za-
interesowaniem. Serdecznie dziękujemy za udział w konkursie 
i gratulujemy nagrodzonym.

Katarzyna Lis 
Monika Luhm
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Biblia o miłości

Biblia jest powszechnie uważana za bestseller wszech cza-
sów. Według danych szacunkowych Księgi rekordów Guinnessa 
została sprzedana w liczbie ponad 5 miliardów egzemplarzy.

Uczniowie z grupy ETYKA, z uwagi na zbliżający się Dzień Mi-
łości, w ramach zajęć przygotowali kolejną wystawę, tym razem 
o miłości, do której inspiracji szukali właśnie w Biblii.

Żadna inna książka nie mówi o miłości więcej niż Pismo Świę-
te. W Biblii słowo miłość jest wielokrotnie odmienione przez 
wszystkie przypadki. Skoro pada ono tak często, musi być nie-
zwykle ważne. Mówiąc i myśląc o miłości zazwyczaj skupiamy się 
na uczuciach, miłości romantycznej. Jednakże Biblia ukazuje nam 
czym jest prawdziwa miłość, która nie jest uzależniona od ziem-
skich uczuć. Z Listu św. Pawła do Koryntian dowiadujemy się, że: 
„Miłość jest cierpliwa, pełna życzliwości. Miłość nie zazdrości, nie 
przechwala się, nie unosi się pychą. Nie jest bezwstydna, nie szu-
ka swego, nie wybucha gniewem, nie pamięta złego. Nie raduje 
się z niesprawiedliwości, ale raduje się prawdą. Wszystko znosi, 
wszystkiemu wierzy, we wszystkim pokłada nadzieję, wszystko 
wytrzyma.” (1Kor 13,4-8). Symbol serca jest powszechnie znany 
i zapewne kojarzymy go z miłością. W Biblii motyw serca pojawia 
się równie często jak miłość. Symbolika serca wzięła się natural-
nie z jego anatomicznej funkcji i uważane jest za symbol życia. 
W Biblii jest wnętrzem człowieka. Jego zwierciadłem (Prz 27, 
19). Stanowi skarbiec, z którego człowiek wydobywa dobro lub 
zło (Mt 6,21). Biblia to wielkie źródło inspiracji – dzieło z boga-
tą historią, pełną niezwykłych przesłań, cenionych ze względu 
na uniwersalność i mądrość. Słowa w Piśmie Świętym to swoisty 
drogowskaz. Przesłanie zawiera prawdę, która wciąż jest aktu-
alna. Warto poznać i inspirować się najpiękniejszymi cytatami 
z Biblii, do czego gorąco wszystkich zachęcamy.

Agnieszka Ryczek

23 lutego - Ogólnopolski 
Dzień Walki z Depresją

Tuż przed feriami odbył się w naszej szkole Ogólnopolski 
Dzień Walki z Depresją. Uczennice wspólnie z psychologiem 
i pedagogiem rozdawały ulotki. Akcja odbyła się nie tylko 
w szkole, ale i na terenie miasta. 

Ulotki zawierały informację na temat tego, czym jest depresja 
oraz pod jakimi numerami telefonów można otrzymać pomoc. 
Niestety wymogi niektórych instytucji i firm uniemożliwiły nam 
zrobienie wspólnego zdjęcia. Mimo wszystko uważamy, że cel 
jest ważny, a my go osiągnęliśmy. Bardzo ważne jest uświadamia-
nie i wspieranie innych w temat zaburzeń psychicznych.

Depresja to poważne zaburzenie nastroju, które objawia się 
uczuciem smutku, bezwartościowości, utraty zainteresowań 
oraz energii. Może prowadzić do trudności w funkcjonowaniu co-
dziennym i znacząco wpływać na jakość życia. Wiele czynników 
może przyczynić się do depresji, w tym genetyka, chemia mó-
zgu, stres czy traumatyczne przeżycia. Skuteczną pomocą mogą 
być terapia oraz leczenie farmakologiczne. Ważne jest również 
wsparcie bliskich oraz rozmowa z profesjonalistą.

Zachęcamy Państwa do tego, aby mówić głośno o swoich pro-
blemach i nie wstydzić się tego. Pamiętajmy, że terapia i dbanie 
o swoje zdrowie fizyczne i psychiczne to nie wstyd.

Paulina Idziak - psycholog
Daria Budzyńska – pedagog

27



Odwiedziliśmy  
czworonożnych przyjaciół

Korzystając z ferii wolontariusze ponownie odwiedzili 
schronisko dla zwierząt „Cywil” w Rybowie. Pogoda dała nam 
się we znaki, jednak nie pokrzyżowała planów. 

Prawdziwy wolontariusz nie zraża się i niesie pomoc w każdych 
warunkach. Tym razem młodzież nie tylko wyprowadziła pieski 
na spacer, ale również pomogła sprzątać wybiegi. Niejedno serce 
zadrżało na widok smutnych oczu wyglądających na nas zza krat. 
W schronisku przebywa obecnie ok. 400 psów i wszystkie czeka-
ją na swoich nowych właścicieli. Gorąco zachęcamy do adopcji. 

Dziękujemy burmistrzowi Tadeuszowi Kłosowi i radnemu 
Markowi Grzegorzewskiemu za pomoc w organizacji wyjazdu. 

Młodzieżą opiekowały się: Dorota Mrozińska, Małgorzata 
Zrobczyńska, Irina Yurczenko, Katarzyna Lis i niżej podpisana

Renata Hamulczyk

Polacy mają Tłusty Czwartek, 
a Brytyjczycy – Pancake Day

Podczas gdy Polacy świętują Tłusty Czwartek, zajadając się 
pączkami i faworkami, Brytyjczycy oraz mieszkańcy innych 
krajów anglojęzycznych szykują się na ostatnie słodkie obżar-
stwo przed Wielkim Postem. 

Mowa o Pancake Day, nazywanym również Shrove Tuesday.  
W tym roku Pancake Day przypadł 13 lutego.

Podczas ostatnich przed feriami lekcji języka angielskiego kla-
sy: 4a, 4b i 5a postanowiły zmierzyć się z tym tematem i przy-
gotować lapbooki na temat pysznych naleśników. Każdy uczeń 
z pełnym zaangażowaniem poznał anglojęzyczne nazwy skład-
ników oraz sprzętów kuchennych potrzebnych do zrobienia na-
leśników, zapoznał się z przepisem na ich przygotowanie oraz 
nauczył się jakie dodatki mogą się na nich pojawić. Dodatkowo 
poznaliśmy historię tego dnia, która mówi, że Ostatki były okazją, 
żeby wykorzystać jajka i tłuszcze przed rozpoczęciem 40-dnio-
wego postu.

May your stacks be high and your syrup be plentiful. On this 
delicious day, may your pancakes be fluffy, your toppings be tasty, 
and your company be delightful. Happy National Pancake Day!

Magda Jeske
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Z ŻYCIA PRZEDSZKOLI I SZKÓŁ 
STOWARZYSZENIA EDUKACYJNEGO TĘCZA

Zagraliśmy dla Wielkiej  
Orkiestry na rekord

WOŚP w Stowarzyszeniu Edukacyjnym TĘCZA bije rekor-
dy! Takiego wyniku jeszcze nie było – 6 193,98 zł!

To był rekordowy finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 
zorganizowany przez pracowników Stowarzyszenia Edukacyjne-
go TĘCZA. Po raz kolejny wspieramy Wielką Orkiestrę Świątecz-
nej Pomocy organizując na terenie szkół i przedszkoli wiele wy-
darzeń, z których dochód zasilił konto WOŚP. Kończymy z kwotą 
w wysokości 6 193,98 zł! 

W odniesieniu do powyższej kwoty trudno nie posądzić 
uczniów, rodziców i przyjaciół TĘCZY o hojność, szczodrość 
i wrażliwość. Serdecznie dziękujemy wszystkim darczyńcom – 
rodzicom, uczniom, pracownikom szkoły, mieszkańcom, którzy 
ofiarowali nam przedmioty i słodkości do kawiarenek, uczestni-
czyli w organizowanych wydarzeniach kulturalnych i sportowych 
- Państwa zaangażowanie i wsparcie jest wręcz nieocenione. 
Dziękujemy! Bez Was to by się nie udało!

Joanna Tomczak

Warcabowe zmagania 
w szkole

W styczniu rozegraliśmy wśród uczennic klas V-VI w Lechli-
nie Turniej warcabowy, który przebiegał w dwóch etapach, 
a rozegrany był systemem „każdy z każdym”. 

Warcaby to nie 
tylko gra planszowa, 
lecz także edukacyj-
na, bowiem uczy m.in. 
koncentracji, cierpli-
wości, gry „fair play”, 
wprowadza elementy 
zdrowego współza-
wodnictwa, rozwija 
umiejętności plano-
wania i realizacji róż-
nych strategii. Podsu-
mowując przeprowadzone rozgrywki, miejsca na podium zajęły 
odpowiednio: 1. Julia Piechowiak, (kl. V). 2. Gabriela Gracz (kl. 
VI). 3. Julia Majchrzak (kl. V).

Dziękuję uczennicom za stworzenie miłej, sportowej atmosfe-
ry oraz gratuluję udziału i zachęcam do rozwijania i doskonalenia 
swoich umiejętności. 

Joanna Tomczak



O bezpieczeństwie na co dzień

Dzielnicowi komisariatu policji w Skokach: mł. asp. Krzysz-
tof Kędziora i st. sierż. Monika Sawińska oraz Komendant Po-
sterunku Służby Ochrony Kolei w Gnieźnie i funkcjonariusze 
SOK 6 lutego odwiedzili naszą szkołę. 

Tematem przewodnim przeprowadzonego spotkania było 
szeroko pojęte bezpieczeństwo. Wiele uwagi poświęcono pro-
blematyce bezpieczeństwa w ruchu kolejowo-drogowym, zasad 
bezpieczeństwa podczas zbliżających się ferii zimowych oraz od-
powiedzialności nieletnich. 

Przestrzeganie zasad bezpieczeństwa, świadomość występują-
cych zagrożeń oraz właściwa edukacja z pewnością pozwolą cie-
szyć się naszym uczniom zimową aurą oraz aktywnie spędzić ferie 
zimowe w domu i poza domem.

Dziękujemy za cenne wskazówki i ciekawe spotkanie.

Joanna Tomczak

Kolędowanie flażolecistów 
w katedrze

Ponad tysiąc małych flażolecistów spotkało się 13 stycznia 
na wspólnej modlitwie i kolędowaniu „Śladami Trzech Króli” 
w poznańskiej bazylice archikatedralnej.

Wśród muzykujących 
było także koło flażole-
towe z Rejowca. Radość 
w sercu, kiedy wyczytują 
nas. „Przybyliśmy dziś do 
poznańskiej katedry, by 
jak Trzej Królowie pokło-
nić się Panu Jezusowi, aby 
uradować Boże Dziecię 
śpiewaniem i graniem” 
– powiedział bp Jan Gla-
piak, który poprowadził 
nabożeństwo słowa. Choć 
nie mamy ze sobą złota, 
kadzidła i mirry, to mo-
żemy ofiarować naszemu 

Zbawicielowi naszą miłość i modlitwę i to właśnie ofiarowaliśmy 
udając się na kolędowanie. Nabożeństwo przeplatane wspólną 
grą 10 kolęd zakończyła wspólna modlitwa i uroczyste błogosła-
wieństwo.

Flażoleciści przychodzą pokłonić się nowo narodzonemu Je-
zusowi. Każdy z tym, co ma najlepszego - my z pięknym graniem 
i śpiewem.

Anna Mazurek

W zdrowym ciele zdrowy duch

W ramach projektu „W zdrowym ciele zdrowy duch”, trener-
ka zaprosiła uczestników do wspólnej zabawy przy muzyce 
w strojach karnawałowych. 

Obecni podczas zajęć ruchowych prowadzonych w Lechlinie 
byli przygotowani rewelacyjnie, nie tylko jeśli chodzi o strój, ale 
też o kondycję. Czas upłynął na znakomitej zabawie przy rytmach 
różnorodnej muzyki - przerw nie zaplanowano, bo zapał, energia, 
radość i uśmiechy na twarzach na to nie pozwoliły.

Joanna Tomczak
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Dzięki przeprowadzonym zajęciom i dyskusji uczniowie 
zwiększyli swoją świadomość na temat zagrożeń, jakie niosą 
ze sobą najnowsze techniki komunikacji oraz zaangażowali się 
w promowanie pozytywnych zastosowań Internetu. 

 
Joanna Tomczak

Dzień tych, bez których ani 
rusz!

Są takie rzeczy w życiu wnucząt, które robi się tylko z babcią 
lub wyłącznie z dziadkiem.

Dzień Babci i Dzień Dziadka to dzień bezwarunkowej miłości, 
radości i oddania. To czas podziękowania za wspólne chwile, opo-
wieści, wypiekanie ciasteczek, majsterkowanie, dbanie o ogró-
dek, czytanie i wiele innych czynności. 

Babcia i dziadek to bez wątpienia bardzo ważne osoby w ży-
ciu wnuczek i wnuków i to dla Nich w naszej szkole odbyła się 17 
stycznia uroczystość i poczęstunek. W tym niezwykłym dniu nasi 
goście otrzymali od swoich bliskich wyjątkowe dowody miłości 
w postaci śpiewu, tańca, recytacji i upominków. 

Wszystkim Babciom i Dziadkom życzymy zdrowia, radości 
i zapraszamy do nas na kolejne uroczystości. Oby było ich jeszcze 
wiele!

Joanna Tomczak
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Bal karnawałowy jak u Pana 
Kleksa

8 lutego na długo zapisze się w pamięci lechlińskich uczniów 
jako dzień pełen magii, kolorów i wspaniałej zabawy. 

Od samego rana progi szkoły przekraczały bajkowe postaci, 
księżniczki, bohaterowie baśni i filmów. Od pierwszych godzin 
lekcyjnych wszyscy niecierpliwie czekali na jedno.... bal karnawa-
łowy.

Imprezę poprowadziła pani Beata z grupy animacyjnej BiT, 
a tematem przewodnim była „Akademia Pana Kleksa”. Uczniowie 
uczestniczyli w wielu atrakcjach i niespodziankach inspirowanych 
barwną książką Jana Brzechwy. Było niesamowicie i jeszcze długo 
w uszach będą rozbrzmiewać nam dźwięki muzyki, jeszcze długo 
nogi będą same rwały się do tańca, dlatego już czekamy na kolej-
ne okazje do wspólnej zabawy, ale najpierw przed uczniami upra-
gnione ferie zimowe! Życzymy Wam wspaniałego wypoczynku!

Joanna Tomczak 

Internet przyjazny 
i bezpieczny

W ramach Dnia Bez-
piecznego Internetu ucznio-
wie w Lechlinie zostali za-
poznani z książką Jennifer 
Moore-Mallinos „Wszystko 
dla lajków? Powiedz STOP 
fikcji w internecie”. 

Treść książki stała się po-
czątkiem dyskusji na temat 
tworzenia idealnych zdjęć 
na portale społecznościowe. 
Ponadto na lekcjach ucznio-
wie rozmawiali i działali w tym 
temacie, aby wiedzieć, jakie 
są pułapki we współczesnych 
mediach.



32. Finał WOŚP w Skokach

W sali BiblioMuza - Kino za Rogiem w Skokach, dzięki wiel-
kiemu zaangażowaniu Kaspra Grzegorzewskiego, od rana do 
wieczora odbywały się Turnieje FIFA na wielkim ekranie.

W salach bibliotecznych uczestniczono w warsztatach ręko-
dzielniczych, które prowadziła aktorka - lalkarka, Magdalena 
Pawelec. Swoją pomoc zaoferowały również: Sylwia Popadow-
ska, Wanda Surdyk i Zofia Magda. W wypożyczalni - kawiarni, 
wypiekami częstowały skockie seniorki, tatuaże wyczarowywała 
Anna Zmalowane animacje A. Wieczorek, warkoczyki zaplata-
ły: Katarzyna Kmieć, Beata Birger i Ewa Wojcieszak. Zebrane 
pieniądze do późnej nocy liczyli: Ilona Nawrot, Magdalena Ku-
bicka, Irena Kasica, Bogusia Szewczyk oraz rodzinnie: Sylwia, 
Natasza i Sergiusz Widzińscy. Nad całością kwesty i licytacji 
czuwały non-stop: Monika Sierschuła i Anna Maciąg. Obsługą, 
utrzymaniem czystości i podejmowaniem publiczności zajmowała 
się Justyna Kraczek - Hagdan. Ciasta do bibliotecznej kawiarni 
dostarczyli sołtysi Gminy Skoki. W sobotnim, WOŚP-owym balu 
licznie uczestniczyły dzieci wraz z rodzicami. Ponad 40 wolonta-
riuszy kwestowało na ulicach.

Dzięki i wielkie brawa dla Was!
Kwota deklarowana na dzień 28.01.2024 r. godz. 21:30  

to 76 669,82 PLN + waluta obca.

Tekst i zdjęcia: Elżbieta Skrzypczak
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Szydełkowe czary mary

Szydełkowanie stanowi jeden ze sposobów ręcznego wyko-
nywania dzianin. W ostatnim czasie cieszy się ono dużą popu-
larnością i to nie tylko wśród dorosłych. 

Stało się ono również inspiracją do zorganizowania w skockiej 
bibliotece spotkania z „szydełkiem” w roli głównej. Zajęcia te od-
były się w czwartkowe popołudnie, 18 stycznia, a uczestniczyły 
w nich zarówno dzieci, jak i ich rodzice. Tajniki powstawania m.in. 
serwetek, serwet, sweterków, torebek, rozet oraz bombek choin-
kowych odkrywała przed nimi Mariola Forycka, skoczanka, której 
ogromną pasją stało się własnoręczne wykonanie dekoracji i ele-
mentów odzieży. Jak sama stwierdziła niejednokrotnie wyglądają 
one znacznie lepiej niż ich sklepowe odpowiedniki i są niepowta-
rzalne. Młodzi skoczanie mieli także okazję spróbować swych sił 
w robieniu łańcuszków z kolorowej włóczki. Pani Mariola, oprócz 
dzieł z włóczki, tworzy również innego rodzaju elementy dekora-
cyjne np. bożonarodzeniowe ozdoby z zapałek.

Nietuzinkowość gościa, Jej pasje i determinacja w ich realizo-
waniu sprawiły, że uczestnicy słuchali tych opowieści z wielkim 
zainteresowaniem. Co z tego wyniknie i na ile to, co usłyszeli 
wpłynie na ich życie, okaże się w bliższej lub dalszej przyszłości. 
My tylko mamy nadzieję, że czas spędzony w bibliotece nie był dla 
nich czasem straconym, że słowa, które padały nie były słowami 
rzucanymi na wiatr i zaowocują miłością do rękodzielnictwa.

Sylwia Popadowska

z edukacji przyrodniczej. Dzieci wraz z rodzicami oraz dziadkami 
pod czujnym okiem Urszuli Biernackiej, podleśniczego Leśnictwa 
Lechlinek miały okazję poznać tajniki tworzenia domków dla pta-
ków oraz przygotowywania dla nich karmy. Jak to wyglądało i na 
ile cenne rady pani Uli zostały opanowane przez młodych sko-
czan? Zobaczcie Państwo sami.

Uczestnicy spotkania oraz współorganizatorzy wydarzenia kie-
rują serdeczne podziękowania do kierownictwa i pracowników 
Nadleśnictwa Durowo, a w szczególności do pani Urszuli Biernac-
kiej za umożliwienie zorganizowania warsztatów pn. „Mój skrzy-
dlaty przyjaciel” oraz za każde miłe słowo, każdą cenną uwagę 
i radę, za uśmiech, życzliwość oraz pomoc i zaangażowanie. 

 
Sylwia Popadowska
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Koncertowy skok w Nowy Rok

Tradycyjnie, po raz siedemnasty, mogli Państwo wysłuchać 
Koncertu Noworocznego w Skokach.

Muzyka popłynęła wprost ze „Szczypty Natury”. Klimatyczna 
oprawa wydarzenia, niezawodni artyści i cudowna publiczność 
sprawili, że czwartkowy wieczór był pełen dobrej energii. Pra-
gniemy towarzyszyć Państwu artystycznie przez cały 2024 rok, 
dostarczając niezwykłych przeżyć kulturalnych. Muzyka, śpiew 
i sceniczna elegancja są niezbędne dla dobrego samopoczucia. 
Dziękujemy za wspólne rozpoczęcie sezonu.

Elżbieta Skrzypczak 
Zdjęcia: Kasper Grzegorzewski

Mój skrzydlaty przyjaciel

Patyczki po lodach. Klej do drewna. Jutowy sznurek. Mie-
szanka ziaren. Smalec. Żelatyna. Szczypta dobrego humoru. 
Rodzinna atmosfera. To kilka składników, które sprawiły 
dzieciom, ich rodzicom i dziadkom wielką frajdę oraz zapew-
niły wspaniałą zabawę podczas robienia domków i karmy dla 
skrzydlatych przyjaciół odwiedzających nasze przydomowe 
ogródki.

W sobotnie przedpołudnie 27 stycznia, w sali Biblioteki Pu-
blicznej w Skokach, zorganizowane zostały rodzinne warsztaty 
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Sport i rekreacja

Grad medali podczas  
Powiatowej Spartakiady LZS

4 lutego w Szkole Podstawowej w Gołańczy odbyła się Zi-
mowa Powiatowa Spartakiada LZS. Naszą gminę reprezento-
wali w większości wychowankowie Młodzieżowego Ośrodka 
Wychowawczego w z Antoniewa. 

Zawodnicy z naszej gminy zdobyli 4 złote medale w konkuren-
cjach: podnoszenie ciężarka w kategorii kobiet i mężczyzn, strza-
ły na bramkę kobiet i spacer farmera. Zdobyliśmy również dwa 
srebrne medale w konkurencjach: wędkowanie na sucho kobiet 
i wielobój kobiet. Brązowe medale zdobyliśmy w 7 konkuren-
cjach: rzut lotką kobiet i mężczyzn, przeciąganie liny, podno-
szenie ciężarka mężczyzn, strzał na bramkę mężczyzn, wielobój 
mężczyzn i wędkowanie na sucho mężczyzn. 

W punktacji drużynowej Gmina Skoki zajęła trzecie miejsce, za 
Gminą Wągrowiec i Gołańcz. 

Mirosław Piechocki 

15. raz grali w „tysiąca”

W ostatni piątek stycznia sympatycy gry w karty po raz ko-
lejny spotkali się w świetlicy wiejskiej w Rościnnie, aby rywa-
lizować w 15. Turnieju w „tysiąca”.

Impreza po raz pierwszy odbyła się w 2009 roku i z roku na rok 
przyciąga coraz większe rzesze uczestników.

W tym roku do zawodów udział zgłosiło 55 zawodników 
rozgrywając cztery rundy. 1. miejsce zajął Henryk Jabłoński,  
2. miejsce Karol Neumann, a 3. miejsce wywalczył Zdzisław  
Jerzak.

Najlepsi zawodnicy otrzymali atrakcyjne nagrody a pozostali 
zaś drobne upominki, które ufundowali: Miasto i Gmina Skoki, 
Sołectwo Rościnno, Restauracja „Moraś”, Raf - Car Rafał Kruczek, 
OSK ANKA Wągrowiec Anna Loręcka, Stajnia Grzybowice, Rem-
tool narzędzia do obróbki skrawaniem, Pizzeria Italiana, Pizze-
ria Verona, Pizzeria Food Connect, Biblioteka Publiczna Miasta 
i Gminy w Skokach, Sklep Kujawianka Justyna Kujawa, Elżbieta, 
Tadeusz i Łukasz Korczak oraz Adrianna Urbaniak. 

Serdecznie dziękuję za pomoc w organizacji turnieju: Krystia-
nowi Białożyńskiemu, Grzegorzowi Dereżyńskiemu, Grzego-
rzowi Graczykowi, Karolowi Majntasowi, Maciejowi Makow-
skiemu, Michałowi Szymasiowi, Mikołajowi Wojtasiakowi 
oraz Markowi Zawadzkiemu.

W trakcie zawodów graliśmy również z WOŚP Skoki – Sztab 
1072, po podliczeniu w skarbonce zebraliśmy 830,53 zł.

W imieniu Rady Sołeckiej oraz swoim dziękujemy zawodnikom 
za udział, a zwycięzcom gratulujemy. Do zobaczenia za rok 31 
stycznia 2025 r.

Hubert Czarnecki

Pierwsze takie spotkanie

Owczarki niemieckie i yorki, maltańczyk i kundelki, ber-
nardyn oraz rottweiler – to tylko niektóre rasy psów, które 
wraz ze swoimi opiekunami brały udział w zorganizowanym 
w sobotę 10 lutego przez burmistrza Tadeusza Kłosa spacerze 
socjalizacyjnym dla czworonogów.

Z uwagi na duże 
zainteresowanie zde-
cydowano się utwo-
rzyć dwie grupy i dwa 
spotkania, aby jak naj-
większa liczba miesz-
kańców gminy wraz ze 
swoimi pupilami mogła 
w nich uczestniczyć.

„Szefową” spotkań 
była Joanna Rutkowska – trener psów, która dzieliła się z uczest-
nikami specjalistyczną wiedzą. Pierwszym etapem wydarzenia 
był socjalizacyjny spacer, podczas którego trenerka rozmawiała 
z każdym opiekunem czworonoga, dając wskazówki dotyczące 
wychowania danego psa. Kolejno na polanie przy skockiej biblio-
tece odbyły się ćwiczenia skupiania uwagi na opiekunie, mijania 
innych psów, pracy przy rozproszeniach, rezygnacji i luźnej smy-
czy.

Spotkanie było zapewne cennym doświadczeniem dla właści-
cieli czworonogów. Ze strony urzędu dziękujemy wszystkim za 
zainteresowanie i udział w wydarzeniu.

Aleksandra Frankowska 



Skockie Morsy w Mielnie

Ponad 20 osób reprezentowało gminę Skoki w 21. Międzynarodowym Zlocie Morsów w Mielnie. 

Klimat jaki panował podczas tej imprezy ciężko opisać, trzeba to było przeżyć. W tym roku był to istny cyrk, i to dosłownie! Bo to właśnie 
cyrk stał się motywem przewodnim tegorocznej edycji. A więc było kolorowo, jak na cyrk przystało.

Finałem czterodniowego zlotu 11 lutego w niedzielę był kolorowy, cyrkowy przemarsz morsów ulicami Mielna na plażę, gdzie punktualnie 
o godzinie 12:00 w południe blisko 10 tysięcy miłośników zimnych kąpieli z różnych zakątków Polski i świata wspólnie weszło do morza. 

Morsowanie staje się coraz popularniejszym sposobem na spędzanie wolnego czasu. To wspaniały sposób na hartowanie swojego ciała  
i umysłu. Więc nie jest niczym dziwnym, iż także w naszej gminie rośnie liczba morsów. Skoccy miłośnicy morsowania parę lat temu zebrali 
się w nieformalną grupę, która nazwała się MORSY SKOKI.

Grupa skockich morsów rozrasta się bardzo mocno. Jej członkowie spotykają się regularnie co niedzielę o godzinie 10:00 na plaży 
jez. Włókna w Potrzanowie, aby razem zażywać zimnej kąpieli. Jeśli masz ochotę dołączyć to MORSY SKOKI przyjmą Cię z otwar-
tymi ramionami.

Rozrastająca się skocka rodzina morsów nie umknęła uwadze burmistrza Tadeusza Kłosa. Skocki samorząd wraz z naszymi morsami or-
ganizował 1. Skocki Zlot Morsów w niedzielę 18 lutego o godzinie 12:00 nad jez. Włókna, o czym szerzej napiszemy w przyszłym numerze 
„Wiadomości Skockich”. 

Karolina Stefaniak 
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Reagowaliśmy 
na każdy sygnał

Początek roku rozpoczął się dość spokojnie, dopiero 
w ostatnim dniu w pierwszego tygodnia odnotowano jedno 
zdarzenie – uwięziona w Gozdowcu sarna w ogrodzeniu. 

Zaledwie dzień później doszło do kolejnego zdarzenia z udzia-
łem zwierzęcia. Tym razem osoba postronna zauważyła łabędzia 
przymarzniętego do tafli lodu na rzece w Wysokiej. Po dotarciu 
zastępu straży łabędź najprawdopodobniej właśnie zakończył 
odpoczynek i… odpłynął.

Kilka godzin później ponownie zadysponowano skockich stra-
żaków, zresztą nie tylko ich i to do dużo bardziej poważnego zda-
rzenia w Skokach przy ul. Brzozowej. Po przyjeździe pierwszych 
zastępów paliła się drewniana altana na pierwszym piętrze domu 
jednorodzinnego stanowiąca niejako jego przybudówkę. W dzia-
łaniach łącznie udział brało siedem zastępów straży w sile dwu-
dziestu strażaków. Na szczęście ogień nie przeniósł się na część 
mieszkalną budynku. Straty materialne byłyby zdecydowanie 
wyższe. W zdarzeniu nikt nie odniósł obrażeń.

W kolejnym dniu, na prośbę policji, zadysponowano dwa zastę-
py OSP w Skokach do pomocy w poszukiwaniach starszej osoby, 
która opuściła budynek mieszkalny bez wiedzy domowników. 
Z uwagi na możliwy brak orientacji w terenie i niską temperaturę 
powietrza działania musiały być zintensyfikowane. Finalnie uda-
ło się odnaleźć osobę bez uszczerbku na zdrowiu.

Następnego przedpołudnia doszło do zdarzenia drogowego 
z udziałem busa i samochodu osobowego na drodze powiatowej 
pomiędzy Glinnem a Jagniewicami. Strażacy udzielili pomocy 
osobie poszkodowanej, która po przyjeździe zastępów znajdo-
wała się w pojeździe. Po przyjeździe ZRM przekazano osobę, 
a po czynnościach przeprowadzonych przez policję przemiesz-
czono pojazdy na lawetę. Warto nadmienić, że w dniu wypadku 
i w dniach poprzedzających były bardzo trudne warunki drogo-
we.

Zimowa aura sprzyja organizacji ćwiczeń wodno-lodowych 
i tak też się stało w sobotę, 13 stycznia. W ramach rozpoznania 
jednego z licznych akwenów na terenie gminy, strażacy doskona-
lili swoje umiejętności nad jeziorem Brzeźno. Przećwiczono tech-
niki dojścia i ewakuacji osób poszkodowanych znajdujących się 
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Wśród strażaków

w wodzie z użyciem pneumatycznych sań wodno-lodowych oraz 
bez nich.

Do tragicznego zdarzenia doszło w Sławie Wielkopolskiej, 
gdzie mężczyzna podjął próbę samobójczą. Na miejsce zadyspo-
nowano niezwłocznie zespół ratownictwa medycznego oraz stra-
żaków, którzy mimo usilnych starań nie byli w stanie przywrócić 
czynności życiowych osobie poszkodowanej. Trudność dotarcia 
do miejsca zdarzenia spowodowana była fatalnymi warunkami 
drogowymi - śliskiej nawierzchni jezdni.

Odnotowano także pożary sadzy w kominie. Do jednego z nich 
doszło w Skokach przy Placu Powstańców Wlkp., a drugi dwa dni 
później w Wysokiej. W jednym i drugim przypadku nie doszło do 
strat materialnych. Po raz kolejny apelujemy o zwracanie uwagi 
na drożność przewodów kominowych w naszych domach. Tu cho-
dzi przede wszystkim o bezpieczeństwo osób przebywających 
w budynku. Gdy dojdzie do pożaru, może być za późno.

Pozostałe styczniowe zdarzenia związane były z usunięciem 
powalonych drzew lub konarów z jezdni, które utrudniały, bądź 
uniemożliwiały przejazd drogami publicznymi. Miało to miejsce 
w: Kakulinie, Roszkowie, Skokach i Rościnnie. W tym ostatnim 
podczas działań obecni byli także druhowie z OSP w Rościnnie. 
Jedno zdarzenie dotyczyło zabezpieczenia lądowania i startu 
śmigłowca LPR w Sławicy.

Warte odnotowania jest spotkanie noworoczne zorganizowa-
ne w sali nad skocką strażnicą, które miało miejsce w sobotę, 13 
stycznia. Druhny i druhowie spotkali się, by życzyć sobie wszyst-
kiego najlepszego na ten rok, szczególnie zaś tylu powrotów, ile 
wyjazdów. Ciepły posiłek i dobra atmosfera tworzyły dobry kli-
mat do integracji braci strażackiej.

Po raz kolejny strażacy wraz ze skockimi morsami włączyli się 
w akcję wspierania WOŚP. Nad jeziorem Włókna w Potrzanowie, 
oprócz zbiórki na rzecz fundacji, odbył się swego rodzaju festyn. 
Pogoda dopisała, humory też. Do zobaczenia w przyszłym roku 
podczas kolejnego Finału!

Dh Dariusz Jahnz
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Seniorzy, zdrowie

Aktywni 50+ z gminy Skoki

W zdrowym ciele zdrowy duch – to motto, które od 11 lat 
przyświeca zadaniu powierzanemu przez Gminę Skoki sto-
warzyszeniom i organizacjom pozarządowym na rzecz miesz-
kańców gminy Skoki w wieku 50+. 

Przez pierwsze 7 lat zadanie realizowało Towarzystwo Wspie-
rania Rodziny i Dziecka ALIA, obecnie pałeczkę od 4 lat przejęło 
Stowarzyszenie Edukacyjne TĘCZA z Jabłkowa. Także i w tym 
roku TĘCZA wygrała konkurs na organizację tego działania i pod-
pisała z Gminą Skoki umowę na kwotę 50 tysięcy złotych. 

Jest to zadanie całoroczne i składa się w wielu elementów, któ-
re mają tak naprawdę jeden wspólny mianownik, czyli profilakty-
kę zdrowego stylu życia poprzez aktywność fizyczną. Przekłada 
się to na zdrowe ciało i umysł. Osoby 50+ spędzają ze sobą czas 
aktywnie, często w różnych zakątkach naszej gminy i poza nią, 
utrwalają pozytywne wzorce w swoim życiu oraz nawiązują wza-
jemne relacje. Oprócz tego uczestnicy projektu mogą brać udział 
w zajęciach z profilaktyki żywienia i badaniach profilaktycznych. 

W ubiegłorocznej, jubileuszowej 10. edycji w różnorakich dzia-
łaniach wzięło udział łącznie 150 naszych mieszkańców. Niektó-
rzy uczestniczyli w wielu zadaniach, a niektórzy skorzystali tylko 
z wybranych elementów. 

• przez cały rok odbywały się: zajęcia z pilatesu w Skokach  
i zdrowego kręgosłupa w Lechlinie i Jabłkowie 

• warsztaty kulinarne w Lechlinie

• 4 wyjazdy do Aquaparku w Wągrowcu 

• 6 spacerów nordic walking i 6 wycieczek rowerowych po 
różnych zakątkach gminy i terenów sąsiednich 

• badanie profilaktyczne poziomu TSH (tarczyca) i poziomu 
cukru we krwi.

W tym roku kontynuujemy temat. Trwają już obecnie zajęcia 
z pilatesu i zdrowego kręgosłupa, tu już miejsca się wyczerpa-
ły. Natomiast wszystkie inne działania przed nami. Będziemy 
o wszystkim informować na bieżąco. 

Koordynatorami działań w ramach tego projektu są: Karolina 
Stefaniak, Sławka Kędziora i Joanna Tomczak. Serdecznie zapra-
szamy do współpracy naszych mieszkańców w wieku 50+. 

Karolina Stefaniak 



Stowarzyszenie „Dolina  
Wełny” w nowej perspektywie 
finansowej UE

24 stycznia w Mieścisku Wicemarszałek Województwa 
Wielkopolskiego Krzysztof Grabowski podpisał umowę ra-
mową ze Stowarzyszeniem „Dolina Wełny” na nowy okres 
2023-2027 r..

„Umowa o warunkach i sposobie realizacji strategii rozwoju 
lokalnego kierowanego przez społeczność na lata 2023-2027” 
opiewa na łączną sumę 4 532 987,60 €, co w przeliczeniu na zło-
tówki daje około 20 milionów złotych.

W skład Stowarzyszenia „Dolina Wełny” obecnie wchodzi 9 
gmin: Damasławek, Gołańcz, Kiszkowo, Margonin, Mieścisko, 
Rogoźno, Skoki, Wapno i Wągrowiec.

Akt podpisania umowy odbył się w obecności przedstawicieli 
gmin i lokalnych działaczy. Gminę Skoki reprezentowali Bur-
mistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos oraz Skarbnik Gminy Anna 
Witucka – Kałek.

Strategia opracowana przez Stowarzyszenie będzie wdrażana 
w ramach Planu Strategicznego dla Wspólnej Polityki Rolnej na 
lata 2023 – 2027 oraz Programu Fundusze Europejskie dla Wiel-
kopolski na lata 2021 – 2027. Jest to zintegrowane, wielofundu-
szowe podejście łączące środki na różnych płaszczyznach i daje 
ogromny potencjał dla rozwoju terenu wchodzącego w skład Sto-
warzyszenia „Dolina Wełny”.

Przez poprzednie lata funkcjonowania Stowarzyszenia pry-
watni beneficjenci z terenu gminy Skoki zrealizowali wiele inwe-
stycji na terenie gminy w ramach finansowania ze środków Unii 
Europejskiej o wielkomilionowej wartości.
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Stowarzyszenia

Duży zasób zewnętrznych środków pozyskał przez ostatnią 
dekadę także nasz samorząd. Zrealizowaliśmy 21 zadań o łącznej 
wartości 2 254 986,40 zł, gdzie dofinansowanie wyniosło 1 144 
801,76 zł - co daje ponad 50 proc. całej wartości. Można powie-
dzieć, że pomnożyliśmy razy dwa własne środki.

Oto lista zadań zrealizowanych od 2014 roku przy wsparciu 
Stowarzyszenia „Dolina Wełny”:

1. Modernizacja pomieszczeń świetlicy wiejskiej w Pawłowie 
Skockim, gm. Skoki.

2. Zakup wyposażenia do świetlicy wiejskiej w Rościnnie, gm. 
Skoki.

3. Cykl wycieczek pieszych nordic walking w gminie Skoki.

4. Plac zabaw w Pawłowie Skockim z funkcją miejsca przy-
stankowego przy szlakach turystycznych wiodących przez 
gminę Skoki.

5. Plac zabaw w Lechlinie z funkcją miejsca przystankowego 
przy szlaku turystycznym wiodącym przez gminę Skoki.

6. Plac zabaw w Rościnnie z funkcją miejsca przystankowego 
przy szlaku turystycznym wiodącym przez gminę Skoki.

7. Plac zabaw w Rakojadach z funkcją miejsca przystankowe-
go przy szlaku turystycznym wiodącym przez gminę Skoki.

8. Aktywni Seniorzy w Gminie Skoki.

9. Remont elewacji wraz z dociepleniem budynku OSP 
w Skokach z przeznaczeniem na cele społeczno-kulturalne.

10. Rozbudowa istniejącego budynku świetlicy wiejskiej w Ku-
szewie, gm. Skoki.

11. Zagospodarowanie centralnej części Placu Powstańców 
Wielkopolskich w Skokach.

12. Remont i docieplenie budynku świetlicy wiejskiej w Bliży-
cach, gm. Skoki.

13. „Zakup mebli do świetlicy wiejskiej w m. Kuszewo, gm. 
Skoki”. 

14. „Zakup mebli i wykonanie centralnego ogrzewania dla 
świetlicy wiejskiej w Stawianach, gm. Skoki”.

15. „Budowa placów zabaw w miejscowościach Kakulin 
i Niedźwiedziny, gm. Skoki”.

16. „Budowa ogólnodostępnego miejsca rekreacyjnego przy 
ulicy Antoniewskiej w Skokach”.

17. „Zagospodarowanie w celach rekreacyjnych terenu przy 
stawie retencyjnym w Bliżycach, gm. Skoki w ramach od-
budowy stawu”.

18. „Budowa Otwartej Strefy Aktywności przy ul. Szkolnej 
w Potrzanowie, gm. Skoki”.

Projekty Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Skoki:

1. Święto Plonów w gminie Skoki 

2. Mali skoccy podróżnicy – cykl spotkań podróżniczych dla 
dzieci z terenu gminy Skoki.

3. Niektórzy lubią poezję – cykl spotkań poetyckich w skoc-
kiej bibliotece.

Karolina Stefaniak 



Drużyna urzędu zwycięska  
w swoim debiucie

27 stycznia Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Skokach zorga-
nizowało statutowy Turniej Wyzwoleńczy dla uczczenia rocz-
nicy wyzwolenia Skoków spod hitlerowskiej okupacji.

Turniej poświęcony był także pamięci zamordowanych w latach 
1939-1940 przez hitlerowskich okupantów braci kurkowych 
Edmunda Maćkowiaka i Stanisława Glinkiewicza. Po uroczystym 
otwarciu turnieju przypomniano historię życia zamordowanych 
przez hitlerowców skoczan.

W części drużynowej swoje drużyny wystawiły: Polski Związek 
Wędkarski Koło 120 w Skokach, Urząd Miasta i Gminy Skoki, To-
warzystwo Pamięci Powstania Wielkopolskiego 1918/1919 Koło 
Skoki, 7. Skocka Drużyna Harcerska „Hyce”, Towarzystwo Miło-
śników Miasta Skoki i Ziemi Skockiej, Kurkowe Bractwo Strzelec-
kie Skoki, wieś Rejowiec, rodzina Adamskich, rodzina Cibailów, 
Trzy Przyjaciółki Seniorki. Zgłoszenie wpłynęło również od ubie-
głorocznych tryumfatorów – OSP Skoki, ale druhowie opuścili 
siedzibę bractwa wezwani do akcji gaśniczej.

Zwycięzcą turnieju drużynowego została drużyna Urzędu 
Miasta i Gminy Skoki, która debiutowała w turnieju. Witold 
Bzdęga, Krzysztof Mańka i Karol Kłos okazali się niepokonani  
w eliminacjach grupowych i w pojedynkach pucharowych.  
W finale pokonali drużynę wsi Rejowiec, która w półfinale  
udanie 1 punktem pokonała ubiegłorocznych finalistów – Towa-
rzystwo Miłośników Miasta Skoki i Ziemi Skockiej, rewanżując 
się przy okazji za ubiegłoroczną porażkę w półfinale. Warto do-
dać, że drużyna z Rejowca tryumfowała już w jednym z wcześniej 
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rozgrywanych turniejów wyzwoleńczych. Drużyna TMMSiZM, 
wspomagana duchowo przez prezeskę Iwonę Migasiewicz, zajęła 
ostatecznie trzecie miejsce.

Zwycięskiej drużynie towarzyszył podczas otwarcia turnieju 
burmistrz Tadeusz Kłos, a przez cały turniej kibicowała im Blan-
ka Gaździak – Sekretarz Gminy. W trakcie trwania turnieju zbie-
rano datki na rzecz Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy.

Po zakończeniu zmagań drużynowych rozegrano turnieje indy-
widualne. Oto wyniki:

Zawody otwarte panów: 

1. Ryszard Cibail. 2. Stanisław Gołembowski. 3 Krzysztof 
Przykucki 
Zawody otwarte pań: 
1. Halina Wojciechowska. 2. Weronika Adamska 
Zawody w kategorii „młodzi strzelcy”: 
1. Michalina Stefańska. 2. Szymon Kmieć. 3. Szymon Zima 
Zawody brackie do tarczy punktowej: 
1. Stanisław Gołembowski. 2. Krzysztof Przykucki. 3. Jaro-
sław Adamski 
Zawody brackie pań: 1. 
Michalina Stefańska. 2. Joanna Smolanowicz. 3. Weronika 
Adamska 
Zawody brackie o tarczę: 
1. Andrzej Tatara. 2. Jarosław Adamski. 3. Walerian Miodu-
szewski 
Zawody o tarczę Darczyńców: 
1. Andrzej Tatara. 2. Arkadiusz Andraka. 3. Szymon Cibail 
Zawody o Puchar Skoków: 
1. Michalina Stefańska. 2. Krzysztof Jachna. 
Najcelniejszy strzał turnieju: Stanisław Gołembowski.

 
tekst: Franciszek Szklennik, Stanisław Grzegorzewski 

zdjęcia: Iwona Migasiewicz, Franciszek Szklennik 



Zmiana firmy wywożącej 
odpady komunalne

Gmina Skoki podpisała umowę z dnia 24 stycznia 2024 
roku z PPHU „Wspólnota” S. C. Anna Michalska, Mieczysław 
Jarzembowski, na podstawie której PPHU „Wspólnota” S. C. 
będzie realizowała odbiór odpadów od mieszkańców miasta 
i gminy Skoki.

Umowa przewiduje, że PPHU „Wspólnota” S.C. będzie od 1 
marca realizować wymagane przez Gminę Skoki obowiązki od-
bioru i zagospodarowania odpadów z terenu gminy Skoki.

Umowę parafowali i podpisali: Tadeusz Kłos – Burmistrz Mia-
sta i Gminy, Anna Witucka – Kałek – Skarbnik Gminy, Anna Mi-
chalska i Mieczysław Jarzembowski – wspólnicy PPHU „Wspól-
nota” S.C. W podpisaniu umowy uczestniczył również Marcin 
Pawlicki, radca prawny UMiG.

Do momentu przejęcia obowiązków przez PPHU „Wspólnota” 
S.C. odpady komunalne będą odbierane przez dotychczasowego 
wykonawcę usługi. Jak informują pracownicy Referatu Ochrony 
Środowiska UMiG Skoki w najbliższym czasie mieszkańcy otrzy-
mają harmonogramy odbioru odpadów w poszczególnych rejo-
nach.

Warto dodać, że PPHU „Wspólnota” S. C. realizowała już 
wcześniej usługi odbioru odpadów od mieszkańców miasta i gmi-
ny Skoki. (FS)

Fot. F. Szklennik

Przydatna aplikacja

Nie pamiętasz, kiedy z Twojej posesji są odbierane odpady? 
Zastanawiasz się, do którego pojemnika wyrzucić konkretny 
odpad? Chcesz być informowany o wydarzeniach lokalnych? 
Interesuje Cię jakość powietrza w gminie? To właśnie ta apli-
kacja jest dla Ciebie.

EcoHarmonogram to nowa, darmowa aplikacja dla mieszkań-
ców gminy Skoki. Nieoceniony pomocnik przy domowym gospo-
darowaniu odpadami w codziennym życiu. Aplikacja przypomni 
nam o zbliżającym się terminie wywozu odpadów komunalnych, 
poinformuje o zmianie harmonogramu oraz o istotnych zmianach 
związanych z gospodarowaniem odpadów komunalnych. Eco-
Harmonogram posiada szereg funkcjonalności takich jak szcze-
gółowy opis „Gdzie wrzucić”, po wpisaniu nazwy odpadu aplikacja 
wskaże do którego pojemnika/worka go wrzucić. Zawiera infor-
macje o Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów (PSZOK), do któ-
rego należy wywozić kłopotliwe odpady takie jak: zużyte baterie 
i akumulatory, zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny, meble, 
zużyte opony samochodowe itp. oraz co zrobić z odpadami nie-
bezpiecznymi.

Ponadto, poprzez aplikację mieszkańcy mogą zgłaszać rekla-
macje nieodebranych odpadów, przepełnionych koszy ulicznych 
czy dzikich wysypisk.

Oprócz tego aplikacja pozwala na wysyłanie powiadomień dot. 
spraw gminy, imprez czy ostrzeżeń.

Każdy użytkownik może dostosować aplikację do siebie. Dzięki 
temu może ustawić sobie, czy chce otrzymywać powiadomienia 
o wywozie odpadów dzień, dwa czy trzy dni wcześniej, a także 
godziny, w których informacja ma się wyświetlać.

Bezpłatna aplikacja dostępna jest na system: Android, Win-
dows Phone i Apple iOS.

Więcej informacji na stronie www.ecoharmonogram.pl

Zachęcamy wszystkich do pobrania i korzystania z aplikacji 
„EcoHarmonogram”.

System PSZOK to najnowocześniejsze na rynku narzędzie 
wspomagające i uefektywniające przepływ pracy w tzw. PSZOK-
-ach. Program opierający się na skanowaniu kart przypisanych 
do deklaracji nie tylko wspomaga pracowników samych punktów 
zbiórki odpadów, ale zapewnia administratorom systemu z urzę-
dów miast i gmin pełną kontrolę nad odbieranymi odpadami, ich 
ilością i pochodzeniem. Dodatkowo system PSZOK umożliwia 
elastyczne raportowanie wszelkich działań odbywających się 
w punktach selektywnej zbiórki odpadów, pomagając w nadzoro-
waniu ich pracy. Narzędzie to jest w pełni kompatybilne z aplika-
cją EcoHarmonogram.
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 KGW w Łosińcu zwycięzcą ogólnopolskiego konkursu  
„Smakujemy Lokalnie” 

Prawie 300 zgłoszonych Kół Gospodyń Wiejskich z całej Polski, 10 grantów w wysokości po 10 tysięcy złotych oraz 79 lokalnych 
producentów. A wśród zwycięzców nasze KGW z Łosińca. 

Tak w skrócie można podsumować drugą edycję konkursu grantowe-
go organizowanego w ramach programu „Smakujemy Lokalnie” przez 
Carrefour Polska pod patronatem Narodowego Instytutu Kultury i Dzie-
dzictwa Wsi, w którym najlepsze okazało się małe Koło Gospodyń Wiej-
skich z Wielkopolski.

W tegorocznej edycji konkursu, jury nagrodziło koła gospodyń wiej-
skich z 8 województw. Finałowe danie naszego KGW z Łosińca to po-
lewka z białym serem oraz pyrami – regionalna zupa z długą historią. 
Jej receptura oparta jest na dostępnych i pochodzących z lokalnych go-
spodarstw produktach, czyli maślance, ziemniakach, serze i cebuli, dzię-
ki czemu potrawa na stałe zagościła w tradycji kulinarnej. Nagrodzone 
danie przygotowały panie: szefowa KGW Katarzyna Patelska, Martyna 
Konieczna, Julita Kulińska i Halina Patelska. Pani Katarzyna podkreśla 
także, że na pierwszym etapie zgłoszenia do konkursu duże znaczenie 
miało to, że produkty do przyrządzenia polewki pozyskane zostały od 
lokalnych producentów. 

Karolina Stefaniak 
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Gmina Skoki posiada w swojej ofer-
cie atrakcyjną działkę – siedlisko. 
W marcu odbędzie się przetarg na 
sprzedaż nieruchomości położonej 
w Budziszewicach, nr geodezyjny 87/2. 

Nieruchomość położona jest w ob-
rębie geodezyjnym Budziszewice, 
w sąsiedztwie zabudowy zagrodowej 
oraz terenów użytkowanych rolniczo, 
w strefie obrzeżnej miejscowości. 
Działka posiada kształt wieloboku.

Jest zabudowana budynkiem miesz-
kalnym oraz budynkiem gospodarczym 
a także ruinami po piwnicy ziemnej. Na 
działce w północnej części zlokalizowa-
ny jest nieużytek w postaci zbiornika 
wodnego.

Budynek mieszkalny wybudowany 
został w technologii tradycyjnej mu-
rowanej na kamiennych fundamen-

Wieś i rolnictwo

Atrakcyjna nieruchomość do kupienia w Budziszewicach

Numer działki, obręb 
geodezyjny, numer księgi 
wieczystej

Powierzchnia 
działki [ha]

Cena wywoławcza 
brutto

Wysokość wadium 
 i termin wpłaty

Czas i miejsce przetargu

87/2 księga wieczysta 
PO1B/00068772/6

0,9842 500 000,00 zł
30 000 zł 
8 marca 2024 r. (piątek).

14 marca 2024 r. (czwartek) 
godz. 11:00
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tach w latach 20-tych ubiegłego stulecia. Jest to budynek parterowy z poddaszem, częściowo podpiwniczony. Na parterze zlokalizowane  
są 4 pokoje, 2 kuchnie, piwnica, przedpokój, 2 skrytki. Na poddaszu przestrzeń podzielona jest na 1 pokój oraz strych. Powierzchnia użyt-
kowa budynku 210,35 m2, powierzchnia zabudowy 166,00 m2. Ściany murowane z cegły. Dach drewniany, dwuspadowy o konstrukcji drew-
nianej pokryty eternitem oraz onduliną. Stolarka okienna skrzynkowa, drewniana. Drzwi płytowe. Podłogi drewniane. Tynki wewnętrzne 
malowane farbą emulsyjną lub klejową. Ogrzewanie - piece kaflowe. Tynk elewacyjny cementowy. Budynek nadaje się do generalnego re-
montu, liczne pęknięcia, popękany i zerwany strop, nieszczelna i spaczona stolarka okienna i drzwiowa, zniszczone pokrycia tynków, insta-
lacja elektryczna aluminiowa.

Natomiast budynek gospodarczy został wykonany z cegły w latach 30-tych ubiegłego stulecia. Powierzchnia użytkowa budynku 447,38 m2, 
powierzchnia zabudowy 302,00 m2. Budynek wybudowany w technologii tradycyjnej murowanej z poddaszem i częściowym podpiwnicze-
niem, fundamenty kamienne. Ściany murowane z cegły. Strop łukowy. Dach dwuspadowy konstrukcji drewnianej pokryty dachówką. Stolar-
ka okienna i drzwiowa typowa inwentarska. Posadzki betonowe bez pokrycia. Tynki wewnętrzne bielone. Brak tynku elewacyjnego.

Nieruchomość posiada dostęp do drogi publicznej gminnej nr 272529P o nawierzchni asfaltowej oraz dostęp do sieci energetycznej, wo-
dociągowej. Brak sieci kanalizacyjnej.

Oba budynki zlokalizowane na działce ewid. nr 87/2 w Budziszewicach zostały ujęte w gminnej ewidencji zabytków na podstawie Uchwa-
ły nr LVII/444/2023 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytka-
mi dla Gminy Skoki na lata 2023-2026. Budynek mieszkalny wpisany został na karcie adresowej zabytku ruchomego pod nazwą „Zagroda  
nr 9 dom” natomiast budynek gospodarczy na karcie adresowej zabytku ruchomego pod nazwą „Dom nr 9 obora”.

Działka nie ma określonego przeznaczenia w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. W studium uwarunkowań i kierun-
ków zagospodarowania przestrzennego Gminy Skoki zatwierdzonym uchwałą Rady Miejskiej Gminy Skoki nr XLVI/279/10 z dnia 24.06.2010 r. 
dla w/w działki zostały wyznaczone następujące kierunki zagospodarowania przestrzennego: „obszary zabudowy zagrodowej, mieszkanio-
wej jednorodzinnej oraz działalności rolniczych i nierolniczych” w części północnej działki oraz „obszary rolniczej przestrzeni produkcyjnej, 
prowadzenia działalności gospodarczej, rolniczej oraz zalesień” części południowej działki.

Warunki udziału w przetargach na sprzedaż nieruchomości:

1. Warunkiem uczestnictwa w przetargu jest wpłata wadium w wysokości i w terminie określonym w powyższych tabelach, na konto 
bankowe Gminy Skoki nr 58 9065 0006 0040 0400 0185 0022 Bank Spółdzielczy w Gnieźnie o/Skoki.

2. Za datę wpłaty uznaje się dzień wpływu środków finansowych na wskazany wyżej rachunek bankowy.

3. Dowód wpłaty wadium winien wskazywać jednoznacznie osobę przystępującą do przetargu.

4. Uczestnik przetargu winien okazać się na przetargu ważnym dowodem osobistym.

5. W przypadku, gdy uczestnik przetargu, tj. osoba, która wpłaciła wadium, nie może brać udziału w przetargu, dopuszcza się możli-
wość reprezentowania go przez inną osobę. Osoba reprezentująca uczestnika przetargu winna okazać Komisji Przetargowej swój 
dowód osobisty, dowód wpłaty wadium oraz pisemne upoważnienie do występowania w imieniu swojego mocodawcy, zawierające 
dane osobowe osoby reprezentującej i reprezentowanej, włącznie z numerami dowodów osobistych. Upoważnienie podlega opła-
cie skarbowej.

6. W razie uchylenia się przez osobę wygrywającą przetarg od zawarcia umowy nabycia nieruchomości, organizator przetargu może 
odstąpić od zawarcia w/w umowy a wpłacone wadium ulega przepadkowi.

7. Wadium wpłacone przez osoby, która nie wygrały przetargu, zostaną zwrócone niezwłocznie po zamknięciu przetargu, nie później 
niż przed upływem 3 dni.

Pozostałe informacje

1. Ogłaszający przetarg zastrzega sobie możliwość odwołania przetargu z ważnych powodów, niezwłocznie podając informację o od-
wołaniu przetargu do publicznej wiadomości a także przyczynę odwołania przetargu.

2. Przetarg jest ważny bez względu na liczbę uczestników przetargu, jeżeli przynajmniej jeden uczestnik zaoferował co najmniej jedno 
postąpienie powyżej ceny wywoławczej;

3. Koszty zawarcia aktu notarialnego ponosi nabywca.

4. Sprzedaż odbywa się na podstawie danych z ewidencji gruntów i budynków.

5. Ewentualne wznowienie granic odbywa się staraniem i na koszt nabywcy.

6. Cena sprzedaży nieruchomości uzyskana w drodze przetargu podlega zapłacie do dnia zawarcia umowy przenoszącej prawo wła-
sności nieruchomości.

7. Ogłoszenia o opisanych wyżej przetargach opublikowane są w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy w Skokach.

Szczegółowych informacji w sprawie nieruchomości udzielają pracownicy Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa  
pod numerem telefonu 61 8925815.

Dorota Piechowiak 

Wieś i rolnictwo



Zwrot podatku akcyzowego
Informujemy, że każdy producent rolny ma możliwość odzyskania części pieniędzy wydanych na zakup oleju napędowego używa-

nego do produkcji rolnej.

Wniosek o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej można składać do 
Burmistrza Miasta i Gminy Skoki:

• w terminie od 1 do 29 lutego 2024 r. wraz z fakturami VAT stanowiącymi dowód zakupu oleju napędowego w okresie od 1 sierpnia 2023 
r. do 31 stycznia 2024 r., w ramach limitu zwrotu podatku określonego na 2024 r.,

• w przypadku niewykorzystania limitu w pierwszym naborze wniosek można złożyć w terminie od 1 do 31 sierpnia 2024 r. wraz 
z fakturami VAT stanowiącymi dowód zakupu oleju napędowego w okresie od 1 lutego do 31 lipca 2024 r., w ramach limitu.

UWAGA!

• Od 2024 r. obowiązuje nowy wzór wniosku.

• Obowiązuje jedna stawka zwrotu podatku akcyzowego od paliwa rolniczego i wynosi 1,46 zł na 1 litr oleju napędowego dla wszystkich 
producentów rolnych.

Limit zwrotu podatku akcyzowego w 2024 r. wynosi:

a. 160,60 zł x ilość użytków rolnych,

b. 58,40 zł x średnia roczna liczba dużych jednostek przeliczeniowych (DJP) bydła, owiec, kóz i koni,

c. 5,84 zł x średnia roczna liczba świń.

Do wniosku należy dołączyć:

1. faktury VAT stanowiące dowód zakupu oleju napędowego,

2. w przypadku hodowcy bydła, świń, owiec, kóz i koni dokument zawierający informację o liczbie dużych jednostek przeliczeniowych 
(DJP) bydła, owiec, kóz i koni, oraz średniej rocznej liczbie świń, będących w posiadaniu producenta rolnego w roku poprzedzającym złoże-
nie wniosku,

3. oświadczenie o pomocy publicznej.

Informacja o liczbie dużych jednostek przeliczeniowych (DJP) bydła, owiec, kóz i koni oraz o średniej liczbie świń w gospodarstwie wydawana 
jest na wniosek producenta rolnego (hodowcy zwierząt) przez Kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnic-
twa w Wągrowcu, ul. Grunwaldzka 30.

Celem sprawniejszej i szybszej realizacji wypłaty prosi sięo przygotowanie i podanie rachunku bankowego, na który dokona się zwrotu 
należnego podatku akcyzowego.

Wnioski przyjmowane będą w punkcie obsługi interesanta Urzędu Miasta i Gminy w Skokach (wejście A od ul. W. Ciastowicza 11).

Druk wniosku i oświadczenia można pobrać ze strony internetowej urzędu w zakładce: Co i jak załatwić w urzędzie? – Referat Go-
spodarki Budżetowej – punkt 10: „Uzyskanie zwrotu podatku akcyzowego”, lub w siedzibie Urzędu.

Lista lekarzy badających mięso
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wągrowcu podaje do publicznej wiadomości wykaz wyznaczonych na rok 2024 lekarzy wetery-

narii do badania mięsa zwierząt gospodarskich oraz mięsa zwierząt łownych przeznaczonego na użytek własny:

Kinga Pilna

43

Imię i nazwisko Adres i telefon kontaktowy

1. lek. wet. Wiesław Węgrzyn
ul. Kościuszki 64/1, 62-100 Wągrowiec, Laboratorium Wytrawiania Mięsa w Wągrowcu  
tel. (67) 26 21 010, 606 386 241

2. lek. wet. Sławomir Misiek Laboratorium Wytrawiania Mięsa w Wągrowcu, tel. (67) 268 57 27

3. lek. wet. Ewelina Przyłucka
Punkt Wytrawiania Mięsa w Mieścisku, ul. Parkowa 7, 62-290 Mieścisko, Laboratorium  
Wytrawiania Mięsa w Wągrowcu tel. 505 436 032 

4. lek. wet. Mirosław Gawkowski Punkt Wytrawiania Mięsa w Gołańczy, ul. Lipowa 6, 62-130 Gołańcz, tel. (67) 26 83 222

5. lek. wet. Robert Speier Punkt Wytrawiania Mięsa w Damasławku, ul. Żnińska 22, 62-110 Damasławek, tel. 604 152 343



 
„Dobre słowo może rozgrzać trzy zimowe miesiące” (przysłowie japońskie)

Fot. Karolina Stefaniak


